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Z MĚSTAZ MĚSTA

Vážení Vracovjáci, 
podzim se nám přiblížil a s ním i jedna z 
nejdůležitějších událostí tohoto roku. Ne-
mám na mysli volby do Poslanecké sně-
movny, ale naše hody.
Dovolte mi, abych Vás pozval na tento náš 
největší svátek. Předem děkuji všem, kteří 
se zapojí do přípravy hodů a zúčastní kro-
jového průvodu.
S téměř železnou pravidelností se na Vás 
obracím s prosbou o trpělivost, pochopení 
a toleranci při stavbách, které nás v letoš-
ním roce ještě čekají.
Asi nejvíce komplikací bude v ulici 
Okružní. Rekonstrukce chodníků a pro-
stor před obchodem Jednoty a následně i 

před pekárnou bude velmi náročná. Buď-
te, prosím, velmi opatrní. Dodavatel stav-
by spolupracuje s městem a bude se snažit, 
aby tyto části staveb byly provedeny velmi 
rychle. Výsledkem bude po mnoha letech 
bezpečný průjezd kolem potravin Jednoty. 
Je možné, že názory na tato řešení, před 
Jednotou i před pekárnou, nebudou vždy 
kladné. Projektová dokumentace a ná-
sledná vyjádření dotčených orgánů, včet-
ně dopravní policie však neumožňuje dle 
platné legislativy jiné řešení.
Podobná situace bude i v ulici Zahradská, 
kde jsme přistoupili k výměně povrchu 
vozovky. Bohužel, náš původní záměr 
vybudovat komunikaci i podél železnice 

narazil na neochotu Správy železniční a 
dopravní cesty s. o. prodat městu pozem-
ky pod komunikací.  Vedení této státní in-
stituce naprosto nezajímají potřeby města 
a jejich občanů. I přes připravené fi nanční 
prostředky tak nemůže město realizovat 
i stavbu této části komunikace vedoucí 
souběžně s železnicí. Snad příští členové 
Poslanecké sněmovny budou více dbát na 
potřeby občanů a donutí tuto organizaci 
ke komunikaci se samosprávami.
Přeji Vám všem pohodový podzim a vina-
řům dobrou úrodu.
Na další setkání s vámi se těší

Jaromír Repík
starosta města Vracova

Slovo starosty

Veřejné zasedání zastupitelstva města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Dne  15. 9. 2017
vzalo na vědomí:
• zprávu přehled o plnění rozpočtu města Vracova za období 

01-08/2017 
• informaci o zpracování nového územního plánu 
• příkaz k provedení inventarizace majetku města Vracova ke 

dni 31.12. 2017
 
zrušilo:
• usnesení č. 10 z XVII. zasedání Zastupitelstva města Vraco-

va ze dne 16. 6. 2017 - uzavření kupní smlouvy s panem xy 
o prodeji pozemku parc. č. 2258 – zahrada o výměře 25 m2 
v obci a katastrálním území Vracov za kupní cenu 300 Kč/
m2, tj. celkem 7500 Kč dle platného ceníku města Vracova

schválilo:    
• 3. úpravu rozpočtu města Vracova, a to rozpočtová opatření 

č. 22 - 40:
 Rozpočet města Vracova na rok 2017:
 vlastní příjmy po úpravě č. 3: 99.133. 500 Kč,  výdaje:   schvá-

lený rozpočet  97.177.500 Kč, výdaje po 3. úpravě rozpočtu 
99.133.500 Kč

• zvýšení výdaje v rozpočtu města na rok 2017 v kap. 739 
– komunální služby pro akci „Víceúčelové hřiště s umě-
lým trávníkem a mobilním kluzištěm“ z 8.500.000 Kč na 
9.600.000 Kč s tím, že zvýšený výdaj bude pokryt z kap. 740 
výdaje upřesněné v průběhu roku

• uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na byt č. 1640/2 
v bytovém domě č. p. 1640 a 1641 v ul. Úzká v obci a k. ú. 
Vracov s paní xy na základě Usnesení Okresního soudu v 
Hodoníně o dědictví 31D 708/2013 ze dne 15. 10. 2013

• uzavření nájemní smlouvy o pronájmu části pozemku parc. 
č. 3104/1 o výměře cca 23 m2 v ul. Úzká za účelem výstavby 
garáže paní xy na dobu určitou 2 roky s výpovědní lhůtou 
3 měsíce, a to za účelem výstavby garáže k bytu č. 1717/2 
(ul. Borová) za cenu nájemného ve výši 100 Kč/rok, s tím, 

že po předložení kolaudačního rozhodnutí na stavbu garáže 
(souhlasu s užíváním stavby) dojde k odprodeji pozemku 
za kupní cenu 300 Kč/m2 dle platného ceníku pozemků pro 
město Vracov 

• uzavření Smlouvy č. 9417001453/4000209473 o podmín-
kách napojení, o spolupráci a součinnosti při realizaci ply-
nárenského zařízení a o smlouvě budoucí nájemní mezi 
Městem Vracov a GasNet s. r. o. IČ: 27295567, se sídlem 
Klíšská 940/96, Klíše, 400 01 Ústí nad Labem za účelem 
provozování PZ „SOBS Vracov – lok. Olšíčka, STL plyno-
vod“

• uzavření dohody mezi Městem Vracov a Stavebně bytovým 
družstvem Vracov, IČ: 25547909, o vzdání se kupní ceny ve 
výši celkem 32 Kč ve prospěch Stavebně bytového družstva 
Vracov, IČ: 25547909, která náleží Městu Vracov za:
a) převod id. ½ spoluvlastnického podílu na bytových jed-

notkách 1640/1, 1640/2, 1640/3, 1640/4, 1640/5, 1640/6, 
1641/1, 1641/2, 1641/3, 1641/4, 1641/5, 1641/6 v byto-
vém domě č. p. 1640 a 1641 a za k nim náležející id. ½ 
spoluvlastnických podílů na společných částech budovy 
a dále za pozemek parc. č. 2943/55 – zastavěná plocha a 
nádvoří (id.1/1)

b) převod id. ½ spoluvlastnického podílu na bytových jed-
notkách 1642/1, 1642/2, 1642/3, 1642/4, 1642/5, 1642/6, 
1642/7, 1642/8, 1643/1, 1643/2, 1643/3, 1643/4, 1643/5, 
1643/6, 1643/7, 1643/8 v bytovém domě č.p. 1642 a 1643 
a za k nim náležející id. ½ spoluvlastnických podílů na 
společných částech budovy a dále za pozemek parc. č. 
2943/59 – zastavěná plocha a nádvoří v obci a k. ú. Vra-
cov (id. 1/1)

c) za převod id. 51/100 spoluvlastnického podílu na byto-
vých jednotkách 1717/1, 1717/2, 1717/3, 1717/4, 1717/5, 
1717/6, 1718/1, 1718/2, 1718/3, 1718/4, 1718/5, 1718/6, 
1718/7, 1718/8, 1719/1, 1719/2, 1719/3, 1719/4, 1719/5, 
1719/6 v bytovém domě č. p. 1717, 1718 a 1719 a za k 
nim náležející id. 51/100 spoluvlastnických podílů na 
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společných částech budovy a dále za pozemek parc. č. 
4941/6 – zastavěná plocha a nádvoří (id.1/1)

d) za převod id. 51/100 spoluvlastnického podílu na byto-
vých jednotkách 1720/1, 1720/2, 1720/3, 1720/4, 1720/5, 
1720/6, 1720/7, 1720/8, 1721/1, 1721/2, 1721/3, 1721/4, 
1721/5, 1721/6, 1721/7, 1721/8, v bytovém domě č. p. 
1720 a 1721 a za k nim náležející id. 51/100 spoluvlast-
nických podílů na společných částech budovy a dále za 

pozemek parc. č. 4941/4 – zastavěná plocha a nádvoří 
(id.1/1)

• výši úhrady za sepsání kupních smluv o převodu bytových 
jednotek v bytových domech č. p. 1640, 1641, 1642, 1643, 
1717, 1718 a 1719 v obci a k. ú. Vracov, a to ve výši 2 000 
Kč za každou bytovou jednotku, kterou kupující uhradí v 
hotovosti při podpisu smlouvy (1 bytová jednotka = úhrada 
ve výši 2000 Kč)

Zasedání rady města Vracova 
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Výpis ze zasedání rady města, která ve 
dnech 26. 6. 2017 do 15. 9. 2017 zase-
dala 8 x 
Mimo jiné projednala :
schválila :
• výsledek provedeného výběrového 

řízení na zhotovitele veřejné zakázky 
malého rozsahu akce „Vracov – opra-
va komunikace ul. Baráky“ - nejvý-
hodnější nabídku předložil uchazeč 
Inženýrské stavby Hodonín s.r.o. s 
nabídkovou cenou 1.235.200 Kč bez 
DPH

• výsledek provedeného výběrového 
řízení na dodavatele veřejné zakáz-
ky ve zjednodušeném podlimitním 
řízení akce „Hasičská zbrojnice pro 
JSDH města Vracov“ nejvýhodnější 
nabídku předložil  STAMOS Uherské 
Hradiště s.r.o. s nabídkovou cenou 
13.475.892,97 Kč bez DPH,   

• výsledek provedeného poptávkové-
ho řízení na dodávku veřejné zakáz-
ky malého rozsahu akce „Kamerový 
systém MŠ Vracov“ -  nejvýhodnější 
nabídku předložil Michal Šťastný,-
Vracov  s nabídkovou cenou 108.536 
Kč včetně DPH 

• restaurátorský záměr obnovy kříže 
sv. Michala s cenovou nabídkou za 
provedení prací Josefem Krososkou, 
Bavory ve výši 36.542 Kč vč. DPH

• výplatu odměn za první pololetí roku 
2017 ředitelům školských příspěvko-
vých organizací města Masarykova 
základní škola Vracov, Mateřská ško-
la Vracov a Základní umělecká škola 
Vracov dle předloženého návrhu

• úpravu platu vedoucí příspěvkové 
organizace Veřejně prospěšné služby 
Vracov a vedoucím organizačních 
složek Pečovatelská služba Vracov a 
Městský kulturní klub Vracov v sou-
ladu s nařízením vlády č. 168/2017 
Sb., kterým se mění nařízení vlády č. 
564/2006 Sb., o platových poměrech 
zaměstnanců ve veřejných službách a 
správě, ve znění pozdějších předpisů, 
dle předloženého návrhu

• uzavření nové smlouvy o výpůjčce 

mezi Městem Vracov a TJ Sokol Vra-
cov, a to formou novace dle § 1902 
(nahrazení stávajícího závazku no-
vým) – výpůjčka budovy občanské 
vybavenosti bez čp/če, která je sou-
částí pozemku parc. č. 4/2 a výpůjčka 
pozemku parc. č. 4/2 – zastavěná plo-
cha a nádvoří v obci a katastrálním 
území Vracov, a to na dobu neurčitou 
s výpovědní lhůtou 6 měsíců

• uzavření dohody o ukončení smlouvy 
č. 5000 10/1 59559 o reklamní spolu-
práci mezi Městem Vracov a Pivova-
rem Litovel a. s. ke dni 30. 6.2017

• uzavření dohody o ukončení smlouvy 
č. 5000 03 59559 o nájmu movitých 
věcí mezi Městem Vracov a Pivova-
rem Litovel a. s. ke dni 30. 6. 2017

• uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o 
dílo č. 117/17 se společností IZOL-
MONT CZ Bzenec s.r.o., kterým se 
mění cena stavebních prací zvýšením 
o 14.337 Kč bez DPH při realizaci 
stavby „Oprava ploché střechy DPS 
Vracov z důvodu zvýšení rozsahu po-
žadovaných prací (oplechování)

• výsledek provedeného výběrového 
řízení na dodavatele veřejné zakázky 
malého rozsahu  akce „Stavební úpra-
vy Kuželna Vracov, nám. Míru č. p. 
48“ nejvýhodnější nabídku předloži-
la společnost VISPO CZ, s.r.o.  s na-
bídkovou cenou 2.349.629,22 Kč bez 
DPH

• přijetí fi nančních darů do vlastnictví 
Města Vracova, které budou použity 
pro kulturní účely na úhradu nákladů 
oslav ve dnech 25. až 27. 8. 2017 spo-
jených s výročím 50 let města

• uvolnění částky 8.938 Kč z družeb-
ních výdajů kap. 719 správa na úhra-
du autobusové dopravy do družební 
obce  Močenok dne 13. 7. 2017 

• v souladu s ust. § 23 zák. č. 561/2004 
Sb., školský zákon ve znění pozděj-
ších předpisů, výjimku z nejvyššího 
počtu dětí ve třídě Mateřské ško-
ly Vracov stanoveného prováděcím 
právním předpisem o 4 děti ve třídě 
za předpokladu, že toto zvýšení počtu 

není na újmu kvality vzdělávací čin-
nosti školy a jsou splněny podmínky 
bezpečnosti a ochrany zdraví

• přijetí dotace z rozpočtu Jihomorav-
ského kraje ve výši 200.000 Kč na re-
alizaci projektu Územní plán Vracov 
v rámci programu „Dotace obcím na 
zpracování územních plánů 2017“ a 
uzavření smlouvy o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu Jihomoravského kraje

• v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů, 
poskytnutí peněžního daru ve výši 
5.000 Kč paní xy jako příspěvek na 
účast syna na Mistrovství světa v bi-
ketrialu ve Španělsku

• Dodatek č. 4 ke Smlouvě o výpůjčce 
uzavřené dne 27. 1. 2010 mezi Měs-
tem Vracov a Veřejně prospěšnými 
službami Vracov, příspěvková orga-
nizace, kterým se mění čl. I. na nové 
znění: „Půjčitel je vlastníkem nemo-
vitého majetku zapsaného na LV č. 10 
001 v k. ú. Vracov, který je uveden v 
příloze č. 1, v příloze č. 2, v příloze č. 
3 a v příloze č. 4 této smlouvy. Přílohy 
jsou nedílnou součástí této smlouvy 
a doplňuje se Příloha č. 4 „pozemek 
parc. č. 2036 – ostatní plocha o vý-
měře 2.697 m2 v obci a k. ú. Vracov 
(Areál Březíčko)“ Smlouvy o výpůjč-
ce ze dne 27. 1. 2010, která je nedíl-
nou součástí tohoto dodatku.

• výsledek provedeného výběrového 
řízení na zhotovitele veřejné zakázky 
malého rozsahu akce  „Rekonstrukce 
kotelny DPS Vracov“ -  nejvýhodněj-
ší nabídku předložil uchazeč Radmil 
CZ s.r.o. s  nabídkovou cenou 906.477 
Kč bez DPH

• výsledek provedeného výběrového 
řízení na zhotovitele veřejné zakázky 
malého rozsahu akce „Vracov - re-
konstrukce chodníků ul. Nádražní, 
Na Rybníčku, Jiráskova“-  nejvý-
hodnější nabídku předložil uchazeč 
Inženýrské stavby Hodonín s.r.o. s  
nabídkovou cenou 4.436.255 Kč bez 
DPH
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• výsledek provedeného výběrového 
řízení na dodavatele veřejné zakázky 
malého rozsahu akce „Oprava místní 
komunikace ul. Zahradská“ nejvý-
hodnější nabídku předložila společ-
nost STRABAG a.s. s nabídkovou ce-
nou 1.789.986 Kč bez DPH

• uvolnění částky 18.000 Kč z družeb-
ních výdajů kap. 719 správa na úhra-
du ubytování a stravy letního soustře-
dění dětí z družební obce  Močenok 
ve dnech 26. 7. – 30. 7. 2017 

• poskytovatelem občerstvení dne 25. 
8. 2017 v době oslav výročí 50 let 
města společnost Václav Hrabec s.r.o. 
(Vega centrum Velehrad)  

• přistoupení Města Vracova jako ved-
lejšího účastníka do soudního řízení 
vedeného Krajským soudem v Brně 
pod sp. zn. 65 A 3/2017 o návrhu na 
zrušení opatření obecné povahy – Zá-
sad územního rozvoje Jihomoravské-
ho kraje ze dne 5. 10. 2016

• Dohodu o narovnání č. 106002-000-
00 mezi Městem Vracov a T-Mobile 
Czech Republic a.s. ve věci úhrady 
80.000 Kč městu jako pronajímateli 
budovy č. p. 950

• uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o 
dílo č. 3/2015 se zhotovitelem projek-
tové dokumentace PROST Hodonín 
s.r.o., kterým se zvýší cena projek-
tových prací o 18.100 Kč bez DPH 
stavby „Technická a dopravní infra-

struktura Olšíčka, Vracov„ z důvodu 
zvýšení rozsahu prací pro zpracování 
zjišťovacího řízení vlivu na životní 
prostředí a změny tras a jejich prově-
ření oproti územní studii

• v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů 
poskytnutí dotace z rozpočtu města 
ve výši 8.000 Kč pro Český svaz vče-
lařů z.s. ZO Vracov, IČ 70850143 na 
nákup včelích matek a uzavření veřej-
noprávní smlouvy na tuto akci

• uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o 
dílo akce „Vracov – oprava komu-
nikace ul. Baráky“ - se  společností 
Inženýrské stavby Hodonín s.r.o., kte-
rým se mění cena snížením o 19.890 
Kč bez DPH 

• zpracovatelem projektové doku-
mentace „Vracov – oprava veřejného 
osvětlení ul. Vlkošská, nám. Míru, ul. 
Bzenecká“ fi rmu ELPRO s.r.o., Bze-
nec za nabídkovou cenu 28.000 Kč 
bez DPH

• použití rezervního fondu Masarykovy 
základní školy Vracov ve výši 42.471 
Kč k dalšímu rozvoji své činnosti dle 
žádosti ze dne 25. 08. 2017 na poříze-
ní ponorného mixeru a řezačky masa 
do školní jídelny v souladu s § 30 
odst. 2. písm. a) zák. č. 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů, v platném znění

• právní zastoupení Města Vracova ad-
vokátní společností Frank Bold advo-
káti, s.r.o. v řízení o stanovení dobý-
vacího prostoru Uherský Ostroh na 
výhradním ložisku štěrkopísku Mo-
ravský Písek (B 3012200) vedeném 
Obvodním báňským úřadem pro 
území krajů Jihomoravského a Zlín-
ského, pod sp. zn. SBS 17437/2016/
OBÚ, případně v dalších navazujících 
řízeních týkajících se uvedené těžby

• v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů, 
poskytnutí peněžního daru ve výši 
5.000 Kč paní xy jako příspěvek na 
činnost Klubu důchodců Vracov v 
roce 2017

• v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů, 
poskytnutí peněžního daru za první 
pololetí roku 2017 předsedům a čle-
nům komisí Rady města Vracova, 
kteří nejsou členy zastupitelstva dle 
předloženého návrhu

• úhradu autobusové dopravy do dru-
žební obce  Močenok ve dnech 16. 
9. - 17. 9. 2017 z družebních výdajů 
kap. 719 správa pro účast souborů Li-
pinka, Lipina a cimbálová muzika na 
folklorních slavnostech obce

Zpracovala: Ing. Miroslava Brhelová, 
tajemnice MěÚ Vracov

NAŠI JUBILANTI
Jubilejní svatby 2017
Červenec
63. výročí svatby
Miloslav a Marie Ondrůškovi

Narozeniny:
Červenec:
80 let
Jiřina Svitálková
Ludmila Kudláčová

90 let
Marie Fridrichová

92 let
Anna Luňáková

97 let
Anna Presová

Srpen:
80 let
Ludmila Niklová
Josef Fridrich
Anna Uhlíková

Září:
80 let
František Fridrich
Marie Fridrichová
Miroslav Vorlíček

90 let
Filomena Presová

92 let
Marie Judasová

L
Jo

ová
ek

á

á

Srpen
55. výročí svatby
Jan a Anežka Šišperovi

Zemřelí
Yvonka Bělohlávková, Božena  Presová, 
Oldřich Hanák, Ivana Rybová, Antonín 
Koutný, Marie Procházková, Milena Vaši-
nová, Vlastimil Pres, Štěpán Svoboda, Josef 
Fridrich, Anna Šmídová, Marie Somrová, 
Miroslava Čimerová, Marie Němcová, Jan 
Miňovský, Anežka Pašková, Božena Líza-
lová

TI
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Vítání do života:

Elena Fridrichová, Jakub Gasnárek, Alice Frelichová, Veronika Ammerová, Ronja Merková

Rozálie Zemanová, Simon Trcala, Th eodor Vilém Brosson, Petr Sedlák FOTO: Nikol Raiskubová
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MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB

Léto je sice za námi, ale přesto mi dovolte, 
abych se k těmto prosluněným dnům as-
poň pár větami ještě vrátila. Naše město o 
posledním srpnovém víkendu slavilo svoji 
první padesátku. Tento významný milník 
se nesl v duchu třídenního veselí. 
Páteční program oslav 50. výročí povýšení 
Vracova na město se nesl ve znamení kom-
ponovaného pořadu Vracovjáci Vracovjá-
kom, kdy se režie ujala paní Markéta Lu-
kešová. V téměř dvouhodinovém pořadu, 
který připomněl všechny důležité okamži-
ky za poslední půlstoletí v našem městě, se 
představilo na 150 účinkujících a někteří 
dokonce  v rolích, které by jim přisuzoval 
málokdo. 
Pověstnou třešničkou večerního progra-
mu byl koncert Petra Koláře. Díky spon-
zorským darům, které se podařilo sehnat 
starostovi panu Jaromíru Repíkovi, se do 
zvučného hlasu tohoto zpěváka, který má 
za sebou účinkování v mnoha muzikálech 
nebo legendární kapele Arakain, bylo mož-
né zaposlouchat zdarma, bez jakéhokoliv 
poplatku za vstupné. 
Finále povedeného večera pak vzala na svá 
bedra domácí skupina New Vermona, s 
kterou se návštěvníci akce mohli protančit 
až do časných ranních hodin. 
Druhý den oslav se nesl v duchu tradičních 
dožínek, tentokrát s hospodáři Miroslavou 
a Miroslavem Glacovými. Nechybělo zvy-
kosloví před radnicí, krojovaný průvod s 
rekordními 202 účastníky a letos i třemi 

koňskými spřeženími. 
Neděle pak patřila dě-
tem, pro které byla 
připravena pouť, která 
měla přiblížit atmosféru 
poutí, jak je znávali naši 
předci. Na prostranství 
naproti radnice tak ne-
chyběl historický kolo-
toč, střelnice, baletka, 
siláci, mořská panna, 
dětské kočovné divadél-
ko, ale i spousta stánků s 
rukodělnými výrobky a 
nejrůznějšími pochuti-
nami. Škoda jen, že pří-
jemnou letní atmosféru 
předčasně uťaly vydatné 
dešťové kapky. 
Nyní se ale pověstného 
žezla ujal podzim. Toto 
roční období je u nás ve 
Vracově ve znamení obří 
akce, na kterou je asi vět-
šina z nás právem hrdá, 
a sice císařských hodů s 
„věncem a káčerem“. 

Role letošních mladých stárků se ujmou 
Andrea Polanská a Ondřej Jandásek, star-
šími stárky pak budou manželé Jana a Petr 
Varjanovi. 
Jen několik dní po hodovém veselí bude 
malý sál kulturního domu hostit dvě zají-
mavé besedy. Ta první připadne na 18. říj-
na a bude s paní Věrou Sosnarovou o jejím 
pobytu v Gulagu a 
zážitcích, při jejichž 
poslechu přítomné 
možná až zamrazí. 
K druhému pose-
zení, které je naplá-
nováno na 28. října, 
nás pozve Karolína 
Presová. Tato mladá 
a usměvavá dívka 
projela Indonésii 
a magické Bali a 
přijde povyprávět 
o životě pralesních 
kmenů a pro nás 
exotických náro-
dech. 
Listopad je i ve Vra-
cově už několik let 
spojen s žehnáním 
Svatomartinského 
vína, ani letos tomu 
nebude jinak. Kul-
turní dům provoní 
tradiční beleše, sva-
tomartinské husičky 

a jiné dobroty. Myslím, že tato akce se rok 
od roku těší stále větší oblibě, tak si určitě 
sobotu 11. 11. pečlivě poznačte do kalen-
dáře.  
Na atmosféru blížících se Vánoc nás už v 
polovině listopadu příjemně naladí Vánoč-
ní trhy. V malém sále kulturního domu ne-
budou chybět rukodělné výrobky místních 
výrobců a připravená bude i ochutnávka 
nejrůznějších vánočních pokrmů. 
Na své si přijdou i milovníci divadla. V so-
botu 25. listopadu k nám zavítají umělci z 
Prahy. Těšit se můžeme na svižnou kome-
dii plnou vtipných dialogů a strhujících he-
reckých výkonů nazvanou „Smím prosit?“. 
V hlavních rolích se představí například 
Igor Bareš, Jan Révai, Robert Jašków, Petr 
Pěknic a Kateřina Janečková. 
Vánoční strom se před radnicí slavnost-
ně rozsvítí o první adventní neděli. Stejně 
jako loni i tentokrát to bude za asistence 
našich nejmenších. Vánoční strom budou 
opět zdobit ozdoby vyrobené dětmi, tak 
ani letos nebude chybět soutěž O nejhezčí 
vánoční ozdobu. 
Během adventního času nás čekají hned tři 
vánočně laděné koncerty. Těšit se můžete 
na vystoupení souboru Lipina, dechové 
hudby Vracovjáci a tradiční koncert v po-
dání žáků místní základní umělecké školy. 
Řekla bych, že program máme do konce le-
tošního roku opravdu pestrý a bohatý. Vě-
řím, že si každý z vás vybere a budu ráda, 
když se na některé z akcí setkáme. 

Jana Fridrichová
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MKK pro vás připravuje:
14. – 15. 10.  Vracovské hody
18. 10.  Krvavé jahody – beseda s paní Věrou Sosnarovou, která přežila Gulag
28. 10.  Cesta do Indonésie: od pralesních kmenů k bájným Torajům a magickému Bali - beseda s Karolínou Presovou
11. 11.  Svatomartinské svěcení vín
19. 11.  Vánoční trhy místních výrobců
25. 11.  Smím prosit? – divadelní představení s Janem Révaiem a dalšími
13. – 26. 11.  Soutěž o nejhezčí vánoční ozdobu na strom před radnici
26. 11.  Rozsvěcení vánočního stromu před radnicí
2. 12.  Vánoční vystoupení FS Lipina
10. 12.  Vánoce po staru
14. 12.  Vánoční koncert ZUŠ Vracov
18. 12.  Vánoční koncert DH Vracovjáci
23. 12.  Zpívání u vánočního stromu
31. 12.  Silvestr před radnicí

Naše infocentrum se spolu s ostatními složkami města podílelo na přípravách 
a realizaci oslav města. Od pátku až do neděle jste měli možnost navštívit náš 
infostánek, zakoupit si novou knihu o Vracově a zajímavé upomínkové předměty 
s motivem letošních oslav. 
Hlavní letní sezóna končí 15. 10. 2017. Do té doby máte možnost přijít do in-
focentra i v sobotu a státní svátky. Na vracovské hody chystáme opět prodejní 
stánek na náměstí, abychom byli návštěvníkům města co nejblíže a mohli jim 
nabídnout informace o akci samotné, o Vracově a nabídnout upomínkové před-
měty.
Stále si můžete zakoupit novou knihu Vracov padesát let městem 1967 – 2017.

Hana Mezihoráková

Ztráta schopnosti pečovat o sebe sama pokra-
čuje velmi nenápadně a pomalu, lidé si stav 
uvědomí hlavně při náhlé změně, nemoci, 
která oslabí tělo ještě víc, než bývá zvykem. 
Pokud člověk hůře chodí, potřebuje hůlku 
nebo berli, může mít potíže také s tím, co 
nakoupí a unese, jak vleze do vany, uklidí, 

Pozvánka na Týden knihoven
Jako každý rok i letos proběhne v naší knihovně Týden 
knihoven, celorepubliková akce, kterou pravidelně vyhlašuje 
Svaz knihovníků a informačních pracovníků. V rámci tohoto 
týdne knihovny připravují celou řadu aktivit. Naše knihov-
na nezůstává pozadu, pořádá besedy pro místní ZŠ, probíhá 
burza vyřazených knih, nově přihlášení čtenáři mají zápisné 

Zprávy z infocentra

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA VRACOV

MĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOV

uvaří. Již samotné potíže s pohybem tedy za-
sahují do několika oblastí života.
Příspěvek na péči
Žádost vydají úředníci na Úřadu práce (ÚP) 
v místě bydliště. Je nutné se předem domlu-
vit, kdo bude uveden jako poskytovatel 
pomoci. Může to být kdokoliv, příbuzný, 

na rok zdarma a samozřejmě promíjejí se upomínky zapo-
mnětlivým čtenářům. Akce se uskuteční ve dnech 2. - 13. 
10. 2017, 
tímto bych chtěla pozvat všechny stávající i nové čtenáře k 
návštěvě knihovny. Využijte této akce a přijďte se k nám po-
dívat. Veškeré informace i provozní dobu najdete na webo-
vých stránkách www.knihovnavracov.webk.cz .

soused, kamarád, pečovatelská služba.
Úřad žádost přijme, domluví se žadatelem 
návštěvu, často telefonicky a předem. 
Neohlášeně se chodí pouze na kontroly. 
Sociální pracovník se vyptá na různé ob-
lasti života a zjistí, co dotyčný potřebuje. 
Podá zprávu na lékařskou posudkovou 
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Ve školní družině se přes prázdniny nepodařilo položit nový 
bezpečnostní koberec pod skluzavky. Tento úkol se přesunul 
z důvodu delších dodacích lhůt na září.
V pondělí 4. září se všichni žáci a učitelé sešli na školním 
dvoře, aby zahájili nový školní rok. Nejmenší děti přišly v 
doprovodu svých rodičů i prarodičů. 
Do prvních tříd nastoupilo celkem 46 žáků, do přípravné 
třídy 11 dětí.
Všechny děti přivítal ředitel školy pan Zdeněk Hlavsa, hod-
ně úspěchů všem popřáli pan starosta Jaromír Repík a pan 
farář Jan Liška. Do tříd na prvním stupni nastoupilo celkem 

Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLYZ MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Co se ve škole dělo o prázdninách
Ve škole o prázdninách pracovali malíři, elektrikáři, stolaři, 
pracovníci VPS a pracovníci, kteří pro T-Mobile instalovali  
nové stožáry s modernější zesilovací technikou na rovnou 
střechu v budově školní jídelny.
Po prázdninách přišli žáci do vymalovaných tříd, ve třech 
třídách byly nainstalovány nové interaktivní tabule. V šat-
nách čekalo na žáky překvapení v podobě nového osvětlení 

dle požadovaných norem. Zaměstnancům školy byl prodloužen 
přístřešek na kola a učitelé prvního stupně dostali nový kabinet. 
Dále ve škole proběhly úpravy školní zahrady, školního dvora 
a žáci připravili prostor pro nové provizorní hřiště, které bude 
mít škola v nájmu.

službu (LPS), ta kontaktuje lékaře praktic-
kého (kde máte všechny zprávy z vyšetření 
a od odborných lékařů), nebo vyzve žada-
tele, ať svého lékaře navštíví. Že je žádost o 
posouzení na LPS, oznámí Úřad práce do-
poručeným dopisem (Usnesení o přeruše-
ní řízení). Mnozí se děsí, přečtou si „přeru-
šuje řízení“ a vyděšeně volají na úřad nebo 
diskutují s okolím. Je dobré dopis dočíst. 

Pokud je příspěvek přiznán, vyplatí se 
od měsíce podání žádosti. Může jít na-
jednou o větší sumu, ale není to přilep-
šení k důchodu – peníze by měl člověk 
vyplácet těm, kteří mu péči poskytují 
(rodina, soused, pečovatelská služba 
apod.). Rodiny se často dohodnou na za-
koupení nějaké pomůcky, která usnadní 
péči. Postel, chodítko, vozík a podobně.

Užití PnP se kontroluje, což není bezdů-
vodné. Kontrola může odhalit zanedbá-
ní péče a pomoci právě těm nejslabším 
lidem. Může poradit i pečujícím, jaké 
služby využít. Pracovníci úřadu navíc 
znají leccos z toho, co pomáhá jiným kli-
entům.

Marcela Repíková
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220 žáků včetně čtyř dětí, které žijí v zahraničí, do tříd na 
druhém stupni 158 žáků a jeden zahraniční. 
To znamená, že pro letošní školní rok je celkem zapsáno 383 
žáků, což je o šest více než v minulém školním roce. Spolu s 
dětmi z přípravné třídy to činí celkem 394 žáků.

V měsíci září proběhne na naší škole pokračování projek-
tu EDISON. Navážeme tak na loňské setkání se studenty 
z nejrůznějších zemí. Hostitelské rodiny přivítají studenty 
z Ruska, Gruzie, Německa, Rumunska, Chorvatska, Íránu, 

Mexika a Indonésie. Studenti přijedou na naši školu s cílem 
seznámit se se zvyky a kulturou naší země a zároveň formou 
prezentace přiblížit žákům tradiční hodnoty a kulturu své-
ho státu. Prezentace budou probíhat převážně v anglickém 
jazyce. Naši žáci tak budou mít další možnost rozšířit si své 
jazykové a konverzační dovednosti.

Mgr. Zdeněk Hlavsa
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jiný přístup. Pokud rodiče spolupracují s p. učitelkami, děti si 
zvykají rychleji a jejich adap-
tace je snadnější.
Na počátku školního roku 
čekala na děti ve třídě “Ko-
čiček” z velké části nově vy-
bavená třída. Zbývá ještě 
částečné dovybavení herny, 
které je v plánu příští rok. 
Tak bude všech pět tříd 
školky vybaveno moderním 
nábytkem, který odpovídá 
požadavkům na vzdělávání 
předškolních dětí.
Přejeme všem dětem, aby 
se jim ve školce líbilo, našly 
si kamarády a byly spokoje-
né. Kolektiv pedagogických 
i provozních pracovnic dělá 
každoročně maximum, aby 
tomu tak bylo.

Ivana Vaverková
ředitelka MŠ Vracov

Z MATEŘSKÉ ŠKOLYZ MATEŘSKÉ ŠKOLY

Zahajujeme 3. týden nového školního roku. Do mateřské školy na-
stoupilo všech 134 dětí. Kapacita školky je tedy naplněna. Z dětí, 
které přišly ke květnovému zápisu, nebylo přijato pouze jedno dítě.
Stejně jako každý začátek školního roku je i tento letošní pozna-
menán adaptací nově přijatých dětí na prostředí mateřské školy, 
tzn. je spojen často se slzičkami dětí, někdy i vztekem pramenícím 
ze strachu z neznámého – podle naturelu dětí. Na to jsou ale paní 
učitelky připraveny a snaží se dětem, ale i rodičům v této situaci 
na základě dlouholetých zkušeností pomoci radou. Ke každému 
dítěti je nutno přistupovat individuálně, pro každé dítě je vhodný 

Nový školní rok v Mateřské škole
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třída Beruškytřída Berušky

třída Sluníčkatřída Sluníčka

třída Kočičkytřída Kočičky

třída Motýlcitřída Motýlci

třída Včeličkytřída Včeličky
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Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽEZ DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

NABÍDKA KROUŽKŮ PRO DĚTI 2017 – 2018

NABÍDKA KROUŽKŮ PRO DOSPĚLÉ 2017 – 2018

KROUŽEK DEN ČAS MÍSTO VEDOUCÍ
1. aerobic pro děti PO 16.00 sportovní hala  Vávrová Michaela
2. ano, šéfe /kroužek vaření/ ST 15.00 DDM  Vávrová Markéta
3. baby klub /maminky s dětmi/ ST 16.00 DDM  ---
4. fl orbal  ZŠ  VRACOV 4. – 9. třída ÚT 15.00 sportovní hala  Slavíček Vojtěch
5. fl orbal  ZŠ   VLKOŠ SO   9.15 sportovní hala  Slavíčková Jarmila
6. geocaching ČT  15.00 DDM  Libor Menšík
7. házená ml. dívky ÚT, PÁ 16.00 hřiště TJ  Jana Presová
8. házená st. dívky ÚT, PÁ 16.30 hřiště TJ  Bulička Libor
9. kamelot PÁ 14.30 DDM  Slavíček Vojtěch
10. kreativ /4. - 9. třída/ PO 15.15 DDM  Škarecká Jana
11. kopaná  děti /ml. a st./ PO, ČT 17.00 hřiště FC  Londin Martin
12. kopaná  děti  /přípr. + ml./ PO, ST 17.00 hřiště FC  Mezihorák Petr
13. kuželky I ÚT 15.30 kuželna  Polanský Pavel st.
14. kuželky II ČT 15.30 kuželna  Polanský Pavel st.
15. latinskoamerické tance /3-5let/ ST 16.00 sportovní hala  Rudolf Jelínek
16. latinskoamerické tance /6-12let/ ST 17.00 sportovní hala  Rudolf Jelínek
17. Lipinka  mladší děti ČT 15.00 DDM  Gasnárková Edita
18. Lipinka  starší děti ČT 16.00 DDM  Glacová Miroslava
19. mažoretky ST 14.30 sportovní hala  Máderová Monika
20. moderní tance /1.- 5.třída/ PO 17.00 sportovní hala  Vávrová Kateřina
21. moderní tance /5.- 9. třída/ ČT 17.00 sportovní hala  Vávrová Kateřina
22. nohejbal ČT 17.00 sportovní hala  Kováč Jan
23. radioamatér /od 9let/ ST 16.00 DDM  Paclt Jan
24. stolní tenis ÚT, ČT 18.00 sportovní hala  Šnajdr Radomír
25. výtvarný kroužek  ÚT 14.30 DDM  Máderová Monika
26. veselé pískání PO 15.30 DDM  Šnajdrová Marta
27. vybíjená PO 13.30 sportovní hala  Procházková Soňa

KROUŽEK DEN ČAS MÍSTO
1. cvičení pro ženy PO, ČT 19.00 DDM
2. relaxační cvičení ČT 17.45 DDM
3. reh. jógové cvičení I ÚT 15.45 DDM
4. rehab. jógové cvičení II ÚT 17.00 DDM
5. rehab. jógové cvičení III ÚT 18.15 DDM

Více informací www.ddmvracov.cz nebo v kanceláři DDM 518 628 472, 604 271 344
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ZE ZÁJMOVÝCH SPOLKŮZE ZÁJMOVÝCH SPOLKŮ

Lipina a Lipinka ve Starém Hrozenkově a v Močenoku

Vracovjan

V neděli desátého září navštívi-
ly oba soubory na pozvání pana 
starosty obce Starého Hrozenko-
va místní dožínky. Celý program 
zahájil průvod městem, v němž se 
představili místní soubory a sbory, 
pozvaní hosté, ale i občané obce 
se svými historickými traktory, 
fukary, mlátičkami a vozy s koňmi. 
Všechny stroje byly krásně vyleště-
ny a nazdobeny. Netradiční složení 
průvodu poskytlo zajímavou podí-
vanou.
V odpoledním programu se před-
stavily domácí dětský soubor Ko-
paničárek, mužský sbor z Vápenic, 
ženský sbor Čečera a soubor Kopa-
ničár. Dále vystoupily pěvecký sbor 
Rozvadžan  ze Slovenska, Lipinka a 
Lipina. Naše soubory zaujaly místní 
diváky jinakostí vracovského kroje 
a zcela odlišným temperamentem 
tanců a písní. Oba soubory sklidily 
velký aplaus.
V Hrozenkově jsme strávili příjem-
nou neděli a již se těšíme na příští 
slavnosti, na které jsme byli srdečně 
pozváni.
O víkendu šestnáctého a sedmnác-
tého září se oba soubory vypravily 
do slovenské družební obce Moče-
nok, kde se zúčastnily Dnů obce.
V sobotu dopoledne účinkovaly v 

V roce 2015 oslavil Soubor písní a tanců Vracovjan své desáté 
narozeniny a výročí oslavil večerním vystoupením „Barevně o ži-
votě“. Po tomto jubileu došlo ke změnám v obsazení členů a také 
ve vedení souboru. Soubor opustili starší a zakládající členové a 
ti, kteří stáli u zrodu Vracovjanu v roce 2005 a patřili mezi nej-
mladší, se ujali jeho vedení. Od této chvíle soubor stále rozšiřuje 
svou členskou základnu o nové mladé členy, a abychom dokázali, 
že stále udržíme dosavadní úroveň, rozhodli jsme se uvést dal-
ší celovečerní vystoupení „Hore nad oblaky“ již v následujícím 
roce 2016. V celovečerním pořadu jsme divákům představili tan-
ce a písně z okolí Strání, Bílovic, Strážnice a regionů Horňácka a 
Kyjovska a po úspěšné premiéře jsme se dočkali i reprízy. Úzce 
spolupracujeme s cimbálovou muzikou Prameň ze Bzence a do 
našich pořadů zveme také ženský sbor Koňadra a děti taneční-
ho semináře Vrtílko při ZUŠ Vracov. Aktivně jsme se zúčastnili 
akcí města, Pivního festivalu v Žatci, dožínek Národopisného 
ústavu ve Strážnici, vinobraní ve Bzenci, Slováckého roku v Ky-
jově, několika vystoupení v okolních obcích a pravidelně se také 
účastníme soutěže o nejlepšího tanečníka slováckého verbuňku 
na Kyjovsku. V letošním roce jsme se představili také ve fi nále 
o nejlepšího tanečníka slováckého verbuňku na Mezinárodním 

programu Lipinka, místní soubor 
Malý Matičiarik a děti z místní MŠ, 
ZŠ a ZUŠ. Lipinka publikum velmi 
zaujala a sklidila velký potlesk. Po 
obědě měly děti možnost zúčastnit 
se různých her a soutěží, a to i ta-
kových, které pamatují spíše starší 
generace, např. skákání přes gumu.
Lipina se divákům předvedla v 
odpoledním programu, ve kterém 
rovněž vystupoval soubor Jaročan 
z Jarku a pěvecký sbor Král‘ovanky 
z Hornej Král’ovej. Členové našeho 
souboru se prezentovali ve sváteč-
ních krojích s pásmem kyjovských 
skočných, sedlckých a verbuňku. 
Diváky zaujalo nejen naše vystou-
pení, ale i kroje. Večer se všichni 
sešli na zábavě s DH Boršičanka z 
Boršic a někteří z nás vytrvali až do 
časných ranních hodin.
V neděli bylo po celý den velmi 
deštivé počasí, proto byl veškerý 
program zrušen. Odpoledne se s 
námi zástupci města rozloučili na 
místní radnici, zde jsme poděko-
vali za jejich pohostinnost a předali 
malé dárky. Poté jsme se vydali na 
cestu domů.
Všichni se vrátili spokojeni a těší se 
na další podobnou akci.

za FS Lipina a DFS Lipinka 
Hana Mezihoráková

folklorním festivalu ve Strážnici, kde jsme jako krojová skupina 
předvedli svatební kroje našeho regionu spolu s páry z jiných 
obcí. V následujícím roce máme v plánu nové celovečerní vystou-
pení. O čem bude, Vám zatím neprozradíme...

Marek Mikulčík
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NAPSALI JSTE NÁMNAPSALI JSTE NÁM

Vracovjáci Vracovjákom
Oslavy 50. výročí povýšení Vraco-
va na město byly započaty pátečním 
programem, který nesl název „Vraco-
vjáci Vracovjákom“.  Symbolicky měl 
připomenout dobu uplynulých pade-
sáti let, jež uplynula od této události. 
Účinkovala zde většina vracovských 
kulturních spolků. V programu se ob-
jevily oba divadelní spolky, folklorní 
soubory Lipina, Marýnka a Vracovjan, 
ženské sbory Koňadra a Marýnka, pě-
vecký kroužek klubu důchodců a smí-
šený sbor Harmonie, nechyběly sólové 
výstupy ani mluvené slovo, kterého 
se ujal moderátor Petr Fridrich. Celý 
pořad byl zpestřen promítáním dobo-
vých fotografi í a slavnostně vyvrcholil 
křtem nově vydané publikace za účas-
ti starosty města, autorky publikace a 

v neposlední řadě kmotra tohoto díla, 
pana Josefa Somra.  Dovolte nám tedy 
na tomto místě poděkovat za celý tvůr-

čí tým všem, kteří se jakoukoli měrou 
na zdaru tohoto pořadu podíleli.

Markéta Lukešová a Jana Fridrichová

Zdravice, která se ve Vracově zpívala až po sto pěti letech
Mnoho Vracovjanů a diváků jubilejního kulturního programu 
k padesátiletému výročí povýšení Vracova na město se dotazova-
lo na zdravici, kterou aktéři vystoupení zpívali sborově na závěr 
celého pořadu. Tuto zdravici složil a do naší farské kroniky napsal 
pan děkan Antonín Sedláček 22. května v roku 1912 při kanonic-
ké vizitaci. 
Kanonická vizitace je hloubková všeobecná kontrola prováděná 
arcidiecézí pověřeným duchovním vyššího svěcení, při které je 
posuzován stav celé farnosti. Od fyzického stavu kostela a fary až 
po osobní kvalitu duchovního pastýře, přístupu věřících, počtu 
katechetů, ministrantů, dětí navštěvujících hodiny náboženství a 
dalších posudků. Pan děkan Sedláček byl sám aktivním hudební-
kem a hodnotil také kvalitu liturgických zpěvů a jejich rozmani-
tost, varhanní doprovod, srozumitelnost a zařazení vícehlasého 
projevu.
Celkové hodnocení této kanonické vizitace bylo z  jeho strany 
velmi příznivé, byl mile překvapen stavem farnosti i obce a cítil 
se ve Vracově velmi spokojeně. Proto také do kroniky farnosti 
zapsal triumfální zdravici, kterou se podařilo v  poslední době 
náhodně objevit. Proto už podruhé zazněla v letošním roce a po-
prvé v čtyřhlasém provedení. Pan děkan napsal zdravici ve třech 

hlasech, čtvrtý doplnila pro oslavu města Lenka Procházková – 
vedoucí sboru Harmonie. A pokud si připomeneme text tohoto 
drobného hudebního útvaru, myslím, že žádnému z obyvatel na-
šeho města není proti mysli. 
„ Vracove rodný, buď zdráv a vždy svůj „

Pavel Petržela

Vzpomínky Vracovjanů
Celý život s muzikou
Vracov je spjat s  muzikou snad odjakži-
va. Ať už je to hudba cimbálová, hudecká, 
dechová nebo moderní. V uplynulých le-
tech se u nás objevila řada kapel, některé 
působily několik let, jiné dlouhá léta, ně-
které zanikly. Ale snad nejdelší trvání se 

zapsalo právě u dechové hudby Vracovja-
né. V  této kapele působil právě Antonín 
Novotný, zvaný Kovář, muzikant, který 
svůj život řídil právě podle potřeb kapely. 
I když hudba byla jeho celoživotní vášní, 
přece jen na prvním místě byla jeho rodi-
na. Tady vidíme, jak se dá krásně skloubit 

opravdu náročný koníček s fungujícím ro-
dinným životem. V roce 1956 se oženil se 
Zdenkou Poláškovou, vychovali spolu dvě 
děti Zdenku a Leoše. Dnes se radují ze tří 
vnoučat a pěti pravnoučat.
Otec pana Novotného, také Antonín, pro-
vozoval kovářské řemeslo, proto ta pře-
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zdívka Kovář. Vedle toho to byl nadšený 
muzikant, hrál se strýcem kapelníkem 
Františkem Nyklem. Tak se automaticky 
také jeho syn začal učit muzikantské zá-
klady. Učil se hrát na housle, chodil 5 let 
k panu Kučerovi a profesoru Plškovi z Vl-
koše. Přehrál sešity Malátovy, pak Kozán-
kovy, pak se začal učit hře na klarinet. To 
ho učil jeho otec, a aby získal teoretické 
základy, chodil také ke strýci kapelníku 
Nyklovi a později Antonínu Kůrovi. To 
už byli dva žáci, dva kamarádi, učil se i s 
Jožkou Barabášem. 
Už jako chlapec hrával v  Moravském 
Písku, Vracovjáků muzikantů bylo dost. 
Do Moravského Písku ho zavolal pan Do-
čkal, a tak si koupil motorku a hrával tam 
svatby, zábavy a muziky v okolí. Tam na 
tu stranu jezdil i kamarád muzikant Jožka 
Goliáš (z Drahů), toho potkával na kole.
Muzikant Jožka Blažek z  Ernestova, kte-
rý hrál na saxofon, mu doporučil, ať se to 
také naučí. Tak jel pan Antonín jako sotva 
odrostlý mládenec koupit nástroj do Zlína 
a začal se u něho učit hrát na saxofon, tam 
byl trochu jiný prstoklad. Kapelník Fran-
tišek Nykl chodil volat jeho otce na muzi-
kantské akce a jednou mu říká: „Ty jezdíš 
hrát kdesi do Písku, vykašli se na to, budeš 
hrát s  nama.“ Tak začal v  18 letech hrát 
s Vracovjáky. Vedl je v té době Tonda Kůr, 
který studoval jeden rok varhanickou ško-
lu v Brně a naučil se hrát ještě na harmo-
niku a snad na všechny dechové nástroje. 
To bylo v roce 1951. Zrovna se nacvičova-
la opereta Mamzelle Nitouche, dirigoval 
Tonda Kůr, a tak celou kapelu převzal, v té 
době si také začali říkat Vracovjané. Po-
tom odešli na vojnu, Tonda Kůr měl štěstí, 
dostal se k vojenské muzice v Klášteře u 
Mariánských Lázní, kde hrál a skládal. Pan 
Novotný se stal členem vojenského pěvec-
kého souboru v Lounech. V  době jeho 
působení v souboru se stali trojnásobný-
mi vítězi armádní soutěže tvořivosti, pro-
cestovali celé Čechy, zúčastnili se festivalu 
Lidové umělecké tvořivosti v Brně, který 
probíhal celý týden od 28. 6. 1953. Větši-
nou zpívali à kapela, jen v některých pís-
ních je doprovázela harmonika. Festivalu 
se zúčastnily velké sbory, až 100 členné, 
doprovázené i 15 člennou hudbou. Jejich 
sbor byl méně početný, měli jen kolem 
30 členů. Z  festivalu museli po 4 dnech 
odjet, ale pak je povolali zpět jako laure-
áty celé akce. Zpívali sborové až čtyřhlasé 
písně, slavnostní píseň Věno od Bedřicha 
Smetany, píseň Leoše Janáčka Ach, vojna, 
vojna, Velké širé rodné lány od Bohuslava 
Foestera, častušky i lidové písně a nejtěž-
ší sbor Vítězslava Nováka Dvanáct bílých 
sokolů. V  Brně dostali čestné uznání a 
10.000 Kč. Nevěděli, jak s  nimi naložit, 
pluku je jen tak dát nechtěli, tak se roz-

hodli, že by se chtěli podívat na folklorní 
festival do Strážnice. A to byl úkol pro 
pana Novotného. Dostal „dovolenku“ z 
vojny, jel domů, od kamaráda Tondy No-
votného (Jurka) si půjčil motorku a jel do 
Strážnice za Slávkem Volavým. Ale musel 
až do Zlína za panem Havlíčkem, který se 
stal ředitelem celého festivalu. Ten jim vy-
hověl a celý sbor na 4 dny pozval. Vedoucí 
hudby šel hned za generálem Ševčíkem, 
vedoucím divize, který na ně držel a cestu 
povolil. Pan Novotný však onemocněl se 
slepým střevem a výletu se už nezúčast-
nil. Sbor zpíval také v Žeravicích a v Lu-
hačovicích. Za tuto cestu zaplatili 7.000 
Kč a za zbývající peníze koupili nový te-
levizor, který darovali pluku. Zpívali také 
pro tehdejšího pana prezidenta Antonína 
Zápotockého v  Obecním domě v  Praze 
v historickém Smetanově sále. Jako vítěz 
armádní soutěže jezdíval také sbor každé 
dva měsíce do Československého rozhla-
su do Prahy, kde natáčeli sborové písně.
Po návratu z  vojny hrával pak celý ži-
vot v  místní dechové hudbě Vracovjané 
pod vedením kapelníka Antonína Kůra, 
kterého pak nahradil Josef Mezihorák 
zvaný Vašek, spolupracoval také s  mu-
zikanty Pavlušovými, nejdříve s  Jožkou, 
pak s Mirkem z Mistříňanky. Ve Vracově 
hrávali na plesech, svatbách, zábavách, 
hodech, stavění máje – na Ernestově u 
Škareckých „na mlatevni“, na oslavách 1. 

máje ve Bzenci, na Velikonoce, odveden-
cům, na hodech, ty měli ze začátku zvlášť 
Lidovci, kteří došli na Liďák, a Orli, kteří 
skončili na Sokolovně, na hasičských vý-
letech, mandelových zábavách, na vino-
braní, dvakrát byli na zájezdě u Baltského 
moře. Doma hrávali každý týden, hrávali 
za 30 Kč za hodinu. V  repertoáru měli 
skladby Országa, Smišovského, Tondy 
Kůra, Karla Vacka. Celá dechová hudba 
Vracovjané skončila svoji činnost v  roce 
1988.
Později spolupracoval pan Novotný se 
Zdeňkem Uhlířem, který založil decho-
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vou hudbu Dúbrava. Pro novou aparatu-
ru jeli až do Prahy, tady v okolí byla jen 
slabá sestava. S Dúbravou navštívil NDR, 
západní Německo, Rakousko, Holandsko. 
Při těchto cestách je musel vždy doprová-
zet „pozorovatel“, což byl zástupce z mini-
sterstva kultury, který na ně dohlížel. Nej-
raději vzpomíná na krásné zážitky z Alp.
Celkem hrál pan Novotný 53 let, ve-
dle této velké vášně ještě stačil zpívat 

v  klubu důchodců a starat se o vino-
hrad. Pracoval ve Šroubárnách Kyjov, 
STS Kyjov a ve v. d. Kyjovan Kyjov. Ani 
v důchodě pan Novotný nezahálel, kde 
mohl, pomohl. Až do svých 70 let hrá-
val zejména na pohřbech s  muzikou, 
kterou vedl František Mezihorák (Ka-
čák).
Základní sestava muzikantů: Josef Ba-
rabáš, Josef Mezihorák (Vašek), Tonda 

Novotný (Jurků), Antonín Lukeš (Za-
cha), Jožka Goliáš (z  Drahů), Jožka 
Goliáš (Jožínek), jeho otec Jan Goliáš, 
Tonda Kůr na tenor nebo trubku, Jan 
Loprais (Šustr), bubeník Josef Fridrich 
(Rolenc), Josef Procházka (Zumrák), 
Václav Pres z Olšíček, pan Králík. Zpí-
vali Anna Kudlíková (Štěpánová) a 
Anna Mrvová (Mezihoráková). 

Miroslava Glacová

60 let od založení Sboru pro občanské záležitosti ve Vracově
Před šedesáti lety v srpnu 1957 byl ve Vracově radou místního ná-
rodního výboru ustanoven Sbor pro občanské záležitosti. Předchá-
zel tomu nový zákon z 1. 1. 1950 o rodinném právu, který zname-
nal konec ofi ciální platnosti církevních sňatků. Ty byly nahrazeny 
civilní formou na národních výborech, pověřených vedením mat-
rik. Vzhledem
 k tomu, že mnoho lidí nechtělo upustit od církevního sňatku, 
byly povoleny svatby „opakované“ - tzn. po obřadu na radnici byli 
snoubenci opakovaně oddáni ještě v kostele.  To však byl jen za-
čátek. V roce 1953 vešel v platnost zákon o Sborech pro občanské 
záležitosti, které měly zajistit další důležité mezníky v životě člově-
ka - od narození až do smrti. 
Ve Vracově se tak stalo v srpnu 1957. Zakládajícími členy se sta-
li: Jan Raisigl, Josef Kašpar, Josef Pospěch, Věra Jindrová, Anna 
Kudláčová, Antonín Sečka, Marie Kočišová, Josef Raiskup a Ma-
rie Niklová. Společensko-hospodářské poměry té doby přinášely 
mnoho nového, ale také nedůvěru v nové akce. Přesto se pomalu 
stávaly součástí života.  Ve Vracově se rozhodli jako jedni z prv-
ních na okrese Kyjov zahájit svou činnost a zajistili již 25. 2. 1958 
důstojný první obřad „Vítání dětí do života“ v obřadní síni MNV. 
Účinkovala cimbálová muzika, byla recitace i krojované děti z MŠ, 
ale i přítomné zdravotní sestry. Prvními uvítanými dětmi byl Sva-
topluk Kudláč, Jarmila Luňáková, Josef Hlavoň a Josef Blatecký. 
Tento obřad byl vysílán přímým přenosem místním rozhlasem. 
Dříve probíhalo vítání dětí každý měsíc v neděli a byli zváni nejen 
kmotři dětí, ale i patroni ze závodů, kde pracovali rodiče. Od SOZ 
dostalo každé dítě Pamětní knížku, trikoloru a zápis do Pamětní 
knihy, který byl výtvarně vyhotoven zkušenými výtvarníky. Místní 
kněz vycházel vstříc rodičům, kteří chtěli své děti nechat pokřtít, a 
tak se křest konal 
v kostele ve stejnou neděli jako vítání dětí. 
Brzy nato uspořádal SOZ v obřadní síni besedu s nejstaršími ob-
čany. Pomalu sbíral zkušenosti a 16. 2. 1961 zajistil hned 3 zlaté 
svatby. Později následovaly stříbrné i diamantové svatby. Dne 26. 
2. 1961 se konalo první slavnostní předávání občanských průkazů 
patnáctiletým ročníku 1946. Tato akce se pak konala každý rok. 
V obřadní síni se přijímaly také zahraniční delegace, které měly 
zájem poznat naši zemi. Od roku 1961 se konaly sjezdy padesá-
tiletých i šedesátiletých, které organizoval SOZ.  Zvali se i rodinní 
příslušníci, a tak se oslav zúčastnilo 160 i více hostů. V obřadní síni 
byli přijímáni také absolventi základní školy při výročních srazech. 
V roce 1962 se konalo vítání dětí do života Jindřicha Kotka. Rodiče 
byli ve slavnostních krojích, stejně jako členové Slováckého krouž-
ku spolu s cimbálovou muzikou, tady už s Mojmírem Vlkojanem. 
Obřad byl natáčen Československou  televizí a byl vysílán celostát-
ně jako vzor pro ostatní SOZ. Vysílal se právě v den konání vracov-
ských hodů, a tak se celý hodový průvod díval na televizní vysílání 
této akce u tehdejších stárků manželů Šestákových, kteří umístili 
televizor do okna. V té době to byla výjimečná událost, televizní 

přijímač vlastnil málokdo.
Postupem času přibyly další akce: besedy s branci, besedy se snou-
benci a lékařem, vysílání místním rozhlasem vzpomínkového pás-
ma ke Dni zesnulých, či na Štědrý den vánoční pásmo hudby a 
poezie, přijetí nejlepších žáků na radnici, vydávání vysvědčení vy-
cházejícím žákům. S každým zesnulým bylo provedeno rozloučení 
místním rozhlasem půl hodiny před pohřbem. K bohaté činnosti 
patřily a patří dodnes gratulace občanům při dožití 80 a více let 
osobní návštěvou, stejně i k jubilejním svatbám s dary pro jubilanty. 
Od roku 1964 nahradil cimbálovou muziku v obřadní síni Ženský 
pěvecký sbor pod vedením učitele Mojmíra Vlkojana. Jejich písně 
spolu s kvalitní recitací byly tak říkajíc třešničkou na dortu a z úřed-
ního aktu dělaly slavnostní ceremoniál. Naše slavnostní obřady se 
staly vzorem pro sbory z širokého okolí. Písně i básně byly vybírány 
hlavním aktérům „na tělo“. Za tuto vynikající činnost obdržel SOZ 
Vracov několik okresních ocenění. Od rady Jihomoravského kraje 
obdržel SOZ Vracov titul „Vzorný SOZ“, a to v letech 1969, 1974, 
1976, 1978, 1979, 1980. Na slavnostní předání se v roce 1979 sjelo 
14 okolních sborů. Náš Ženský pěvecký sbor obdržel na celostát-
ní konferenci v Plzni „Čestné uznání ministerstva kultury“. ŽPS 
pracoval ve složení: Marie Špičková, Františka Procházková, Vlasta 
Niklová, Marie Presová, Zdenka Vašinová, Jarmila Pašková, Vlasta 

Obřadní pěvecký sbor a tajemnice paní Věra Jindrová Obřadní pěvecký sbor a tajemnice paní Věra Jindrová 

Africká delegace v roce 1960Africká delegace v roce 1960



strana 17Září 2017 Vracovský zpravodaj

Tesařová, Ludmila Luňáková, Antonie Sladká, Vlasta Vlkojano-
vá, Eva Kopřivová, Květa Jagošová, Anna Fridrichová, Stanislava 
Goliášová, Dagmar Čablová, Marie Houdková, Vlasta Štefánková, 
Marie Kosková a sólo Antonín Martinec.
Dne 21. 3. 1976 se uskutečnil významný jubilejní obřad vítání dětí: 
1 000 pamětní list uváděl dvojčata Jana a Jakuba Klimešovi, Ol-
šíčská 1115. Dne 15. 5. 1977 byl uvítán 15miliontý občan ČSSR, 
kterým se ve Vracově stal Radek Filípek, Dubová 1251. V roce 
1979 byl matriční obvod rozšířen o obce Vlkoš a Skoronice. Dne 
26. 10. 1980 byla v obřadní síni slavnostně přivítána mezi občany 
našeho města rodina Dosedělova z Pardubic, která si ke svým dvě-
ma dětem přibrala na výchovu dalších 6 dětí. Zdeňka Dosedělová 
se stala velmi platnou a převzala v roce 1982 hudební vedení ŽPS 
po nečekaně zemřelém Mojmíru Vlkojanovi (42 let). Mimo jiné se 
podílela na hudební nahrávce 
 k večerníčku pro Československou televizi.
Je třeba připomenout i celou řadu občanských pohřbů, z toho dva 
nezapomenutelné, kdy v roce 1978 tragicky zahynula rodina Rais-
kubova a rodina Niklova. 
V roce 1987 si SOZ Vracov připomněl svoji 30letou činnost roz-
sáhlou výstavou Pamětních knih, fotoalb i slavnostními obřady. 
Záznam z akce pořídila opět ČT Brno. Při této příležitosti dostala 
ocenění za dlouholetou práci vedoucí ŽPS Eva Kopřivová, v roce 
1988 Marie Presová a Anna Přibylová za obsáhlou fotodokumen-
taci. Po celou dobu SOZ pracovali matrikáři a matrikářky zároveň 
jako tajemníci SOZ a odpovídali za kvalitní a důstojné zajištění 
všech obřadů. Za celá ta léta se při těchto slavnostních akcích vy-
střídala celá řada dobrovolníků z řad občanů města, dětí z mateř-

ské i základní školy i učitelů. 
Oddávající: Jan Raisigl, předseda, Raiskub František, předseda, 
Gasnárek Josef, předseda, Vašina Antonín, předseda, Blatecký 
Josef, tajemník, Antonín Bílek, předseda, František Plášek, mís-
topředseda, Jindrová Věra, tajemnice, Josef Jagoš, předseda, Josef 
Dvořan, tajemník, Josefa Bělíková, místopředsedkyně, MVDr. 
František Kozumplík, starosta, ing. Ladislav Šmýd, starosta, ing. 
Zdeněk Lukeš, místostarosta, Jaromír Repík, starosta, ing. Pavel 
Loprais, místostarosta.
Matrikáři: Miroslav Bílek, Jakub Loprais, Marie Petrželová, Libuše 
Dobrovská, Vlasta Raisiglová, Anna Fridrichová, Věra Jurásková, 
Zdena Uhlířová, Antonie Ajmutová, Zdeňka Goliášová, Alexan-

Slavnostní přivítání rodiny Dosedělovy ve VracověSlavnostní přivítání rodiny Dosedělovy ve Vracově

Zlatá svatba Filomény a Jana ŠkareckýchZlatá svatba Filomény a Jana Škareckých

Vítání občánků 1960Vítání občánků 1960

Gratulace za SOZ paní Kateřině LopraisovéGratulace za SOZ paní Kateřině Lopraisové

dra Klimešová, Svatava Mařáková.
Předsedové SOZ: Jan Raisigl, Anna Kudláčová, Jindřiška Kout-
ná, Antonín Somr, Josefa Bělíková, Zdeňka Čonková, Zdeňka 
Goliášová, Zdena Šmídová, Miroslava Glacová
Členky SOZ: Jarmila Sečková, Marie Musilová, Jindřiška Sla-
víková, Jarmila Jagošová, Jarmila Fornůsková, Věra Pospěcho-
vá, Jana Dvořanová, Anna Přibylová, Anna Kaiserová, Jarmila 
Jandásková, Ludmila Glaserová, Jarmila Koutná, Yvona Niklo-
vá, Ludmila Niklová, Milada Niklová, Iva Navrátilová, Božena 
Fridrichová.
Recitace: Marta Rybová, Eva Tománková, Alena Hrabincová, 
Marta Blažková, Zlata Kudláčová, Jarmila Jagošová, Jana Dvo-
řanová, Vladimíra Koutná, Marie Nakládalová, Jana Mrkůsová, 
Karla Surá, Alena Niklová, Marcela Repíková, Zita Řičicová, 
Hana Krátká, Jakub Vašíček, Zdeněk Goliáš, Lenka Goliášová, 
Pavla Kopřivová, Jana Bumbalová.
Hudebníci: Mojmír Vlkojan, Antonín Kůr, Marta Rybová, 
Hana Martincová, Antonín Kudlík, Drahomír Kaiser, Eva Kop-
řivová ml., Zdeňka Dosedělová, Zdeněk Šašinka, Radek Frid-
rich, Zdeňka Čonková
Od roku 1992 jsou zákonem opět uznané církevní sňatky. 
Snoubenci mohou volit buď sňatek církevní, nebo občanský. 
Ne všechny církve a náboženské společnosti je mohou dělat. 
Státem uznaných je 21. Snoubenci mají také možnost zvolit si 
místo konání obřadu.
Po roce 1996 ukončil Ženský pěvecký sbor svoji činnost a na-
hradily jej studentky a žákyně ZŠ pod hudebním vedením Len-
ky Procházkové.
Všem, kteří se na této náročné, ale krásné práci pro své spolu-
občany podíleli a podílejí, patří vřelé poděkování.

Zdeňka Goliášová, 
dříve matrikářka a tajemnice SOZ
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Zahájení sezóny v Chamartínu
V  neděli 17. září zahájila Nadace Cha-
martín novou sezónu vernisáží výstavy 
dvou významných regionálních kerami-
ků Ivo Nimrichtera  a Jaroslava Homoly. 
Oba dva jsou skutečnou ozdobou naší 
výtvarné scény a dosah jejich činnosti 
je také vysoce ceněn celostátně. Jaroslav 
Homola je autorem trofejí známých sou-
těží od televizních ( Zlatý oříšek ) až po 
gastronomické ( Pivex, Král klobásky ) 
nebo pěvecké. Jeho dílo je velmi optimi-
stické a dokáže v  interiéru skutečné zá-
zraky. Ani ten největší morous neodolá 
úsměvu a začne se dívat na svět přívětivě. 
Vždyť laskavý humor a veselá nadsázka 
je v dnešním uspěchaném světě doslova 
balzámem na nervy.  Ivo Nimrichter je 
mistrem lidové tvorby zvláště v zakuřo-

vané keramice, která byla pro naše před-
ky naprosto nepostradatelná. Povýšil ji 
ale uměleckým ztvárněním zvířat, fi gur 
a zdobností točené keramiky. Tentokrát 
ale vystavoval své plastické obrazy, plné 
mystiky, fi lozofi e a duchovna. Milovní-
ky tradiční tvorby mohu potěšit, zaku-
řovanou keramiku v  celé šíři představí 
v  Chamartínu příští rok 18. listopadu. 
Velmi originálním a zajímavým prvkem 
je také jeho originální využití železného 
odpadu z polí a cest. Z drobných pozůs-
tatků zemědělského kovového odpadu 
(části vozů, chomoutů, řetězů a nářadí) 
dokáže vykouzlit skulptury představující 
nám známé historické a literární posta-
vy, třeba ptáky nebo zbrojnoše. I tako-
vý materiál, když se dostane do rukou 

umělce, nepostrádá duši. A když přidá-
me ještě zahajovací program vernisáže 
se zpěvem mužského sboru z Bukovan, 
jehož členové mají na souborovém triku 
obraz svého sboru od Ivo Nimrichtera, 
zpíval vlastně živý obraz s doprovodem 
malé muziky s primášem Janem Slamě-
nou. 
Můžeme být právem spokojeni s návště-
vou, neboť stále více návštěvníků k nám 
chodí na vernisáže a výstavy i z širšího 
okolí. Proto je s  podivem, že mnoho 
Vracovjanů ještě na jakékoliv akce v Na-
daci zatím nenašlo cestu. K vlastní ško-
dě, protože všechny tyto pořady jsou ur-
čeny hlavně jim. Přijďte a budete našimi 
milými hosty, jak je u nás vždy zvykem.

Pavel Petržela

Auta se brzy obejdou bez řidičů
Časopis Žena a život uveřejnil 30. června 2017 článek s vracov-
ským rodákem Michalem Presem, který působí jako vedoucí mar-
ketingového oddělení Škoda Auto ČR, vy si ho můžete přečíst pro-
střednictvím Vracovského zpravodaje.

Michal Pres
• Vystudoval mezinárodní obchod na Vysoké škole ekonomické v 

Praze. V roce 2002 nastoupil do Škoda Auto, kde nejprve působil 
v oblasti prodeje a marketingu Škoda Originálního příslušenství. 
Poté jeho kroky vedly do oblasti Technického vývoje do tovární-
ho týmu Škoda Motorsport, kde zodpovídal za zákaznický pro-
gram vozu Fabia Super 2000. Vedoucím marketingu prodejní 
organizace Škoda Auto ČR se stal v roce 2015.

• Pochází z jižní Moravy, z Vracova, nyní žije v Praze a mezi jeho 
záliby patří automobily, sport (běh, in-line brusle, tenis a turisti-
ka), cestování a kultura.

 | 
Vaše oddělení bude ve fi rmě zřejmě jedno z mála, kde nepřeva-
žují muži…
Kdybych měl odpovědět čistě za svůj tým, tak v něm muži převa-
žují. Ale asi to bude tím, že jsme marketing právě Škody Auto ČR 
a máme na starosti nejen takové to krásno – obrázky a videa, ale i 
nastavení ceny a výbavy vozů. A k tomu mají přece jen muži blíž. 
Ale v oblasti marketingové komunikace se vaše hypotéza potvrzu-
je, tam mám ve skupině čtyř lidí hned tři kolegyně.

Šéfujete raději ženám, nebo mužům?
Nad tím jsem takto nikdy nepřemýšlel. Spíš řeším odbornost a 
osobnost člověka a to, jak se na danou pozici hodí, než zda jde o 
muže či ženu. Takže nedokážu říct, jestli se mi lépe vedou ženy 
nebo muži, protože každý máme své lepší a horší chvilky, své před-
nosti a nedostatky.

A jsou ženy z pracovního pohledu podle vás v něčem nedostiž-
né?
Kdybych hledal někoho na místo, kde je vyžadována velká pečli-
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vost až puntičkářství nebo kreativita, spíš bych inklinoval k tomu 
vybrat ženu, v tomto případě asi nějaké genderové predispozice 
fungují.

Je stále ještě málo žen v řídících pozicích velkých fi rem?
Já tuto problematiku neřeším, přijde mi to až skoro nedůstojné, 
jako kdybychom ženy stavěli na nižší úroveň a muselo se jim takto 
uměle pomáhat, aby se dostaly do popředí. Podle mě, když žena 
chce a má k tomu předpoklady, tak se na vedoucí pozici dostane. 
Ve Škodovce je sice v managementu i ve vedení naprostá většina 
mužů, ale opět je to do značné míry dáno tím, že jde právě o auto-
mobilový průmysl. A i u nás se na řídících pozicích stále víc pro-
sazují ženy.

A teď prosím o upřímnost – v čem jsou podle vás ženy řidičky 
lepší či horší než muži?
Z vlastní zkušenosti můžu říct, že ženy jezdí klidněji, méně agre-
sivně, příliš neprožívají předjíždění, zrychlování a rychlou jízdu, 
což může být sice na jednu stranu pozitivní, na druhou stranu jsou 
ženy váhavější a ve chvíli, kdy by mohly předjet, tak nepředjedou, 
protože si nejsou jisté, cesta se tak prodlužuje, mohou vznikat ner-
vózní situace…

Chystají automobilky ve vozech pro nás ženy něco zcela nové-
ho?
Dnešní auta už toho přece umějí tolik. I naše malé Citigo může 
mít zadní parkovací senzory, takže s ním zaparkuje kdokoliv téměř 
kamkoliv, nemluvě o vozech od Octavie výš, které mají automa-
tické asistenty parkování, takže auto zaparkuje v podstatě úplně 
samo. Dáte mu jen pokyn a ono si už najde dostatečný prostor a 
samo se zaparkuje a zase vyjede, když potřebujete. Je to možná až 
trochu strašidelné, ale je to trend, který spěje k tomu, že jednoho 
dne nebudeme muset auta řídit vůbec. Jen si řekneme, kam chce-
me odvézt a čas, kdy nás má auto vyzvednout. Myslím, že se toho 
dožije už i naše generace. Sice možná jen někde ve světě a v omeze-
né míře, ale všechno k tomu spěje. A možná právě tohle bude ženy 
na autech bavit nejvíc. Na rozdíl od mužů tedy…

Nedávno jste představili dva nové vozy – Kodiaq a Karoq. Jsou i 
tyhle modely atraktivní pro ženy?
Jsou to vozy SUV, které jsou dnes u žen velmi populární. Primár-

ně určitě z důvodu pocitu bezpečí, protože v těchto vozech sedíte 
výš, a máte tak větší přehled o situaci kolem vás. A určitě jde i o 
stylovost a trend. Podle délky obou zmíněných vozů bych řekl, že 
budou ženy víc tíhnout k modelu Karoq, který je zhruba o 30 cm 
kratší než Kodiaq a třeba na parkování a jízdy po městě bude asi 
vhodnější.

Sáhl jste si někdy jako zkušený řidič na skutečné dno?
Musím to zaklepat, ale žádnou nehodu jsem neměl, samozřejmě 
nepočítám nějaké ty škrábance, i když i to se mně naštěstí docela 
vyhýbá. Snažím se za volantem předvídat a sledovat situaci kolem. 
Pamatuji si z autoškoly, že je třeba každých 20 vteřin pohlédnout 
do zpětného zrcátka a průběžně kontrolovat vnější zrcátka. O 
připoutání se a správném držení volantu nemluvě, protože když 
dneska nejste připoutaná a držíte špatně volant, tak vám airbag 
ve volantu spíš ublíží, než pomůže, pokud dojde k aktivaci. Ně-
kdy také stačí jen chvíli sledovat auto před vámi a hned víte, že si 
máte dát pozor, že tam není něco v pořádku. Mám rád tzv. aktivní 
řidiče a řidičky, u nichž díky stylu jízdy poznáte, že cestu sledují, 
protože se třeba vyhýbají všem možným nerovnostem na vozovce. 
Naopak mi vadí takoví, kteří pozor nedávají, mají mobil u ucha, v 
ruce cigaretu atd. Prostě se dá poměrně rychle a snadno vysledo-
vat, jestli vám od někoho hrozí nebezpečí. A pak rychle pryč od 
něj. Jízda v autě není dnes úplně bezpečná záležitost, přestože jsou 
auta čím dál bezpečnější. Ale srážce s blbcem nezabráníte při nej-
lepší vůli. Za volantem jsem samozřejmě už pár horkých chvilek 
zažil. Jednou jsem se na poslední chvíli vyhýbal nehodě, která se 
stala pár desítek metrů přede mnou, a bylo to jen o tom, vybrat si 
tu správnou stranu. Podruhé se zase proti mně na D1 objevilo auto 
v protisměru. Pamatuji si jen, jak jsem si uvědomoval, že ta světla 
v protisměru se mi nějak nezdají, protože za normálních okolností 
měla být za svodidly. Pak už jsem stihl pouze ucuknout. To byla 
hodně adrenalinová záležitost.

A který model vozu Škoda vás nejvíc chytil za srdce?
To je těžké, soudobý design našich vozů mi maximálně vyhovuje 
a každý model má své nesporné kvality a přednosti. Takže upřím-
ně naše auta se mi líbí všechna. Aktuálně jezdím vozem Superb 
Sportline a jsem z něj opravdu velmi nadšený. Považuji jej za jedno 
z nejemocionálnějších aut, jaké dnes na našich silnicích můžete 
potkat.

A když zabrousíme přímo do vašeho oboru marketingu, na co 
jste nejvíc pyšný?
Za velký úspěch považuji například to, jak se nám s příchodem 
verze facelift  povedlo produktově optimalizovat Octavii, takže zá-
kazník za ni dnes zaplatí jen o málo víc, ale dostane výrazně bo-
hatší výbavu a hodnotu než dříve. Podobným způsobem se nám 
povedlo vylepšit i model Rapid a také můžeme být, myslím, pyšní, 
jak jsme nacenili model Kodiaq. Někteří naši prodejci dokonce 
říkají, že mohl být klidně i dražší. To je hezké slyšet. V oblasti ko-
munikace je zase skvělé, že se nám daří trefovat do vkusu českého 
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zákazníka. Je to i tím, že chceme být ryze pozitivní, s nikým se ne-
srovnáváme, nejsme agresivní, snažíme se jen říct, co je z našeho 
pohledu důležité, a to formou, která pohladí. Emotivní spot „Tou-
ha posouvat se vpřed“, který jsme nasadili i v televizi a v kinech, 
se setkal s neuvěřitelně kladnou reakcí. Lidé nám pak na našem 
YouTube kanálu psali, jak hluboce je toto video oslovilo. To je jed-
na z největších odměn – když uděláme něco, co potěší. Musím 
zde zmínit i naše sponzoringové aktivity, ať už jde o dlouhodobou 
spolupráci s Českým olympijským výborem, jehož jsme partnery 
už 25 let, Paralympijským výborem, partnerství s českou hokejo-
vou reprezentací a extraligou, ale nejvíc pyšný jsem asi na to, že se 
nám vloni povedlo značku Škoda propojit s golfem prostřednic-
tvím partnerství v rámci nejprestižnějšího golfového turnaje v ČR 
Czech Masters. V oblasti eventů se nám zase podařilo realizovat 
skvělé projekty pro naše zákazníky a fanoušky jako Monte Carlo 
Road Show či prezentace v rámci Mistrovství světa horských kol.
Je vůbec možné, aby si vaši zaměstnanci kupovali i vozy jiných 
značek?
Naši zaměstnanci mají poměrně velké výhody, takže si troufám 
tvrdit, že naprostá většina z nich jezdí vozy Škoda. Mají také mož-

nost zaměstnaneckého leasingu za velmi atraktivních podmínek, 
takže čistě z racionálního hlediska asi nemají motivaci pořizovat si 
vůz jiné značky. A pokud nevyrábíme typ vozu, po kterém některý 
zaměstnanec touží, jako např. kabriolet nebo sportovní kupé, tak 
tyto vozy zase nabízejí jiné značky koncernu Volkswagen.

Jste sportovně založený, jak to jde dohromady s tím, že jste pra-
covně velmi vytížený? Najdete si čas na sport?
Bývávalo lépe. Ale snažíme se s manželkou jít si aspoň jednou týd-
ně zaběhat, také dost často jezdíme na výlety do přírody nebo za 
památkami a aktuálně jsme si velmi oblíbili chození po naučných 
stezkách, takže dost často náš víkendový program vypadá tak, že se 
podívám na Internetu do turistické mapy a zjistím, kde je nějaká 
pěkná naučná stezka, a za chvíli již vyrážíme. Je fajn být na čers-
tvém vzduchu a ještě se přitom něco zajímavého dozvědět. Nedáv-
no jsme byli třeba na naučné stezce Karla Čapka u Dobříše. A rádi 
cestujeme i do zahraničí a často jen na vlastní pěst. Je to asi klišé, 
ale člověk sport a pohyb opravdu potřebuje, aby se trochu ulehčilo 
hlavě.

Foto: Ivy E.Morwen , shutterstock , reklamowe

Kam dál v kariéře? Udělejte první krok za vysněným cílem
Vzpomínáte na to, čím vším jste chtěli 
být jako malé děti, náctiletí? Komu z vás 
se podařilo dávný sen proměnit ve sku-
tečnost? Téma profese se chtě nechtě v 
našem životě objevuje už od mateřské 
školy. Jak ale vybrat tu správnou? Kdy 
uvažovat, že je na čase brát tyto úvahy 
zcela vážně? Možná dříve, než si vůbec 
dokážete představit. Skvělým pomocní-
kem může být kariérový poradce – od-
borník, který dobře pracuje s dětmi, do-
spívajícími i dospělými napříč profesemi 
či vzděláváním. Je dostupný úplně pro 
každého.

Volba povolání
Služby, které pomáhají najít smysl pro-
fesního směrování, již čtvrtým rokem 
poskytuje Centrum vzdělávání všem 
(CVV). Je odborníkem v rámci indi-
viduálních i skupinových aktivit a pre-
zentuje se také na veřejných akcích typu 
veletrhy pracovních příležitostí.
„Můžete nás navštívit na čtyřech po-
bočkách v  Jihomoravském kraji (Brno, 
Hodonín, Boskovice a Znojmo). Lidem 

v odlehlých částech regionu se chceme 
přiblížit pomocí online služeb. Těší nás 
rostoucí zájem o skupinové programy, 
například Re:START pro rodiče na/po 
rodičovské dovolené. Kariérové poraden-
ství chceme podpořit především na zá-
kladních, středních a vyšších odborných 
školách,“ popsala současnou strategii 
vedoucí centra CVV Hana Rozprýmová. 
Velký krok dopředu v této oblasti činí 
právě Jihomoravský kraj. Jako jediný v 
ČR zajišťuje dostupnost kariérového po-
radenství
 v takovém rozsahu.
„Dlouhodobě pracujeme s  jednotlivci a 
jsme navázáni i na další instituce. Spolu-
pracujeme s HR odborníky v oblasti kari-
éry i se školami. Poskytujeme maximálně 
až 10 konzultací, zpravidla ale zájemci 
využijí v  průměru dvě až tři,“ upřesnila 
Miluše Těthalová, kariérová poradkyně, 
která má na starosti pobočku v Hodoní-
ně.
Konzultace probíhají zdarma v diskrét-
ním prostředí. Jen za loňský rok jich po-
radci CVV absolvovali více než 500. „Na 

pohovor jsem šla s daleko větším sebevě-
domím. Cítila jsem se příjemně a sebejistě 
a hlavně jsem věděla, že to je práce, kterou 
skutečně hledám,“ prozradila Martina, 
absolventka vysoké školy. Služeb CVV vy-
užila v době, kdy hledala pracovní uplat-
nění. Během několika setkání odcházela 
s jasnou vizí, co chce v životě skutečně 
dělat. Zjistěte více informací o kariérovém 
poradenství na www.vzdelavanivsem.cz, 
nebo se rovnou objednejte na konzultaci:

Martina Milotová
Kariérová poradkyně - Brno, Boskovice
milotova@vzdelavanivsem.cz
+420 702 157 701

Miluše Těthalová
Kariérová poradkyně - Hodonín
hodonin@vzdelavanivsem.cz
+420 702 165 343

Radka Kučerová
Kariérová poradkyně – Znojmo
znojmo@vzdelavanivsem.cz
+420 727 969 592

Volba povolání
Uprostřed různých životních situací je to právě profese, do které 
investujeme velké množství času. Cítíte se v ní tak, jak potře-
bujete? Jste spokojení, nebo hledáte změnu? Tápete při volbě 

vhodné školy? Možná hledáte radu, jak zlepšit pracovní pod-
mínky ve stávající práci, nebo přemýšlíte o úplném restartu své 
kariéry?

Buďte připraveni na pohovor
Jak daleko jste na cestě k vysněné profesi? Kariérový poradce je tím, kdo může vaše kroky velmi usnadnit či usměrnit. Ať už jste 
z vesnice či z města, máte vysokoškolský titul nebo základní vzdělání. Situace na trhu práce se neustále mění. A vy musíte pružně 
reagovat.
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Luštění nejen pro nejmenšíLuštění nejen pro nejmenší

Autorky: Hana a Kateřina Šišperovy (www.jakzitbarevneji.cz)
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ZE SPORTUZE SPORTU

60 let oddílu kuželek TJ Sokol Vracov
Oddíl kuželek zahájil svoji činnost ofi-
ciálně na podzim roku 1957.
Před tímto datem se kuželky hrávaly 
jen pro zábavu v místních hostincích 
„U Rotha“
a “Na Obecním“ (dnes sídlo firmy Dad-
ka). Na podnět Tomeška Ant. st., býva-
lého člena oddílu kuželek v Hodoníně, 
po několika přátelských utkáních začali 
zájemci o tento sport vážně uvažovat o 
založení oddílu kuželek ve Vracově.  V 
čele tehdy ještě neorganizovaných ku-
želkářů byl Mir. Bílek, pracovník ná-
rodního výboru.
Kuželna v pohostinství “ U Rotha“ byla 
nevyhovující, bylo nutno vybudovat 
novou     kuželnu, odpovídající poža-
davkům kuželkářského sportu. Celá 
akce bourání stávající kuželny a výstav-
by nové se uskutečnila formou brigád v 
období únor až červen 1957.
Na stavbě se podílelo celkem 34 lidí, 
bylo odpracováno 1 200 hodin. Zed-
nické práce odvedl nejvíce Jan Marek, 
malbu Ant. Procházka a Milan Petržela, 
elektroinstalaci Oldřich Šafář.
Položení asfaltových drah provedla fir-
ma Vodohospodářské stavby Brno.
Začátkem června 1957 byl zahájen tré-
nink na nové dvoudráhové kuželně.
Do TJ Sokol Vracov bylo přihlášeno 20 
nových členů a od září byla oficiálně 
zahájena
činnost oddílu kuželek TJ Sokol Vra-
cov. Do okresního přeboru byla přihlá-
šena dvě družstva.
Prvním předsedou oddílu byl zvolen 

Bábíček Jan, or-
ganizačním pra-
covníkem Fridrich 
Miroslav, vedoucím 
prvního družstva 
Aust Josef, druhého 
družstva Fridrich 
Miroslav.
Až do roku 1974 
vyvíjel oddíl svoji 
činnost na kužel-
ně “U Rotha“, obě 
družstva hrála v 
okresním přeboru. 
V roce 1966 první 
družstvo postoupilo do krajského pře-
boru II. 
V sestavě: Kubsch Rudolf, Baďura Jiří, 
Kozák Zdeněk, Měchura Alois, Frid-
rich Antonín a Tomešek Ant. st.
V roce 1971 byla zahájena generál-
ní přestavba sokolovny, při které byla 
postavena také nová dvoudráhová ku-
želna. Na její výstavbě se významně 
podíleli také členové oddílu. Dnem 30. 
6. 1974 skončila činnost oddílu na sta-
ré kuželně.  Provoz na nové kuželně byl 
oficiálně zahájen přátelským utkáním s 
družstvem Tatranu Litovel. Po zahájení 
činnosti na nové kuželně přicházejí do 
oddílu noví členové, řada starších hrá-
čů končí s aktivní činností, takže v le-
tech 1975-1977 dochází ke zřetelnému 
omlazení hráčského kolektivu.
V září 1978 byly instalovány automa-
tické stavěče kuželek. V období příprav 
na 30. výročí oddílu byly provedeny 

větší opra-
vy a úpravy 
kuželny, na 
jaře 1987 byla 
ins t a lov ána 
počitadla ku-
želek, vedle 
kuželny zří-
zena klubov-
na a šatny 
družstev.

M i s t r o v -
ské soutěže 
družstev:
V období 
1974 až 1987 
hrálo A druž-
stvo střídavě 
v krajském 

či okresním přeboru. Družstva B a 
C (toto družstvo bylo v činnosti jen 
krátkou dobru – do roku 1983) hrála v 
okresním přeboru.
V letech 1987 – 2004 hrálo A družstvo 
v oblastním přeboru  I.třídy, po vítěz-
ství  v divizi v roce 2005 se rozhodli 
zkusit III. ligu. Tato se hraje ovšem ve 
čtyř-dráhových kuželnách, proto bylo 
domluveno hostování na kuželně 
v Dubňanech.
V roce 2008 díky vstřícnému postoji 
vedení města získal oddíl uvolněnou 
školní tělocvičnu na náměstí Míru. 
Přestavby nové kuželny se brigádně 
zúčastnili všichni členové oddílu, také 
díky dotaci z MěÚ Vracov a četným 
sponzorům mohla být kuželna 16. 8. 
2008 slavnostně předána do užívání.  
První sportovní akcí na nové kuželně 
bylo přátelské utkání družstev mužů 
ČR – SR. Tato šesti-dráhová kuželna, 
jejíž technické vybavení dodala firma 
JaR Digital Ing. Jiřího Daněčka, patří 
k nejhezčím a nejdokonaleji technicky 
vybaveným kuželnám 
v republice. Každoročně se zde konají 
přebory České republiky v některé ka-
tegorii.
A družstvo zahájilo další ročník III. ligy 
na vlastní kuželně. Sezona 2012/2013 
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moriálu Ant. Fridricha, v letech 1988 
- 1993 šest ročníků Memoriálu Jana 
Bábíčka. Od roku 2009 se hrají za hoj-
né účasti hráčů i hráček nejen z celé re-
publiky, ale i ze Slovenska, Rakouska a 
Maďarska dva turnaje, a to jarní turnaj 
dvojic na 100 hodů – „Zlatá kuželka“ 
a podzimní turnaj jednotlivců na 6 x 
30 hodů – „Dadka cup“. V letech 2009 
– 2012 jsme organizovali turnaj pro 
žákovské kategorie - „Baby cup“. Také 
jsme pořádali několik ročníků odbo-
rářské ligy, uliční turnaje tříčlenných 
družstev, koulení o ceny v rámci veřej-
ného vystoupení TJ.
Pravidelně se účastníme na turnajích 
nejen v rámci okresu, ale i v Litovli, 
Brně, Praze, Velkých Popovicích aj.
V letech 1988 až 2010 jsme udržovali 
pravidelné družební styky s kuželkáři 
SV Ziphona Zittau – z německé Žitavy.
V posledních letech pořádáme slav-
nostní hodnocení soutěžního ročníku 
spojené
s posezením u opékaného selátka.
Vedení oddílu

Prvním předsedou 
byl v roce 1957 zvo-
len pan Jan Bábíček, 
dále následovali Pro-
cházka Ant. 1959, 
Pres Jan 1961, Ryba 
Stanislav st. 1962- 
63a 1968-71, Bábíček 
Jan 1964-66, Kozák 
Zdeněk 1967, Měchu-
ra Jaroslav 1972-74 
a 1982-84, Tomešek 
Ant. ml.  1975-78, 
Baďura Jiří 1979-81, 
Ryba Vlastimil 1985 
- 2003, Tužil Jan  2003 
- dosud.

Kronika oddílu 
 Teprve v roce 1973 
z příkazu výboru TJ 
Sokol začal kroniku 

byla mimořádně úspěšná, po vítězství 
v III. lize postoupilo A družstvo do II. 
ligy.
V základní sestavě hráli Polanský Pavel 
starší, Polanský Pavel mladší, Polanský 
Petr, Svoboda František, Tužil Jan, Pro-
cházka Tomáš. Nastoupili také Kordula 
Tomáš, Kordula Filip, Sasín Tomáš, Ne-
jedlík Vítězslav, Pešl Radim. Družstvu 
se daří, II. ligu hraje dosud.
Družstvo žen, složené převážně z do-
rostenek, bylo založeno v roce 2013 a 
hraje úspěšně II. ligu žen.
B družstvo hrálo střídavě v oblastním 
přeboru II. tř., v krajském či okresním 
přeboru.
Družstva C a D hrála převážně v okres-
ním přeboru.
Dorostenecká družstva A a B hrála 
krajský přebor.  V posledním roce A 
družstvo ve složení Gaspar Aleš, Gas-
par Tomáš a Pres Petr hraje I. ligu do-
rostu.
Na nové kuželně hrají v současné době 
mistrovské soutěže čtyři družstva  do-
spělých a dvě družstva dorostu.

Přebory jednotlivců  
V 70. - 80. letech byla opakovaně ví-
tězkou okresního přeboru naše tehdy 
jediná hráčka  Alena Presová. Aktivní 
činnost ukončila v roce 1991.

Dorostenci: 
1988 -  Pavel Polanský mladší 3. místo 
na přeboru České republiky 
2001 -  Dušan Ryba 5. místo na přeboru 
České republiky.
2015 -  Monika Niklová 3. místo na pře-
boru České republiky.
 
Mimosoutěžní aktivity
 Uspořádali jsme devět ročníků Me-

psát pan Bábíček Jan. Od roku 1979 až 
do 2017 vedl kroniku Ryba Josef.
 Fotokronika z fotografi í Old. Šafáře a Jos. 
Ryby byla vedená do roku 2008, Podrob-
ně je zachycena výstavba nové kuželny, 
fotografi e uspořádala Anna Rybová.

Soupisky družstev pro nadcházející 
ročník 2017/2018 :
A družstvo: Polanský Pavel mladší - 
vedoucí družstva, Polanský Petr, Tu-
žil Jan, Kordula Tomáš, Kordula Filip, 
Svoboda František, Sasín Tomáš
B družstvo: Goliáš Jan - vedoucí druž-
stva, Polanský P. starší, Nejedlík V.,
Dluhoš J., Bahula M., Konečný J., Bílek 
M., Kočí S., Čupr M.
C družstvo: Hladík J. - vedoucí druž-
stva, Pechal M., Míček D., Gaspar A.,
Gaspar T., Pres P.,  Polešovská L., Břeč-
ka R., Juřík R.
Družstvo žen: Býčková M., Nejedlíková 
M., Presová V., Trojanová K.,  
Trojanová N., Kaiserová V., Plášková 
N., Šigutová E.

Při ohlédnutí za uplynulými 60 lety 
vidíme ohromný vývoj technického 
vybavení kuželen. První kuželna byla 
primitivní, jednodráhová, stavění po-
ražených kuželek i odkulování koulí se 
provádělo ručně. Pak přišel výtah kou-
lí, po něm automatické šňůrové stavěče 
kuželek, potom i počítadla poražených 
kuželek a dnešní kuželna je plně řízená 
počítačem, kde jsou všechny programy 
pro soutěže i trénink.
Také povrch drah doznal velké změny 
– od asfaltového povrchu přes sadurit 
až k dnešním dřevo-plastovým staveb-
nicím s laserovým zaměřením do vo-
dorovné roviny.
Do dalších let nezbývá než popřát hod-
ně sportovních úspěchů všem, kteří 
se tomuto zajímavému sportu věnují, 
hodně dobrých hodů, nejlépe samé
 „devítky“.

Podle kroniky zpracoval Josef Ryba



strana 24 Září 2017Vracovský zpravodaj

Rozlosování přípravek - podzim 2017

 Okresní přebor - starší přípravka A  Okresní soutěž skupina "A" - starší přípravka B  Okresní přebor - mladší přípravka

datum kolo soupeř hod. hřiště datum kolo soupeř hod. hřiště datum kolo soupeř hod. hřiště

so 2.9. 1. FKM A - Stráž-
nice

10.00 Vracov so 2.9. 1. FKM - Stráž-
nice

10.00 Vracov

ne 3.9. ne 3.9. 1. FKM B - Dolní 
Bojanovice

10.00 Vlkoš

so 9.9. so 9.9. 2. FC Sokol Lov-
čice - FKM B

11:00 Lovčice

ne 
10.9.

2. Prušánky - 
FKM A

10:00 Prušánky ne 
10.9.

ne 
10.9.

2. Prušánky - 
FKM

10:00 Prušánky

so 
16.9.

3. FKM A - Kyjov 10.00 Vracov so 
16.9.

3. FKM - Kyjov 10.00 Vracov

ne 
17.9.

ne 
17.9.

3. FKM B - SK 
Čejč

10.00 Vracov

so 
23.9.
ne 
24.9.

4. Vnorovy - FKM 
A

13:30 Vnorovy ne 
24.9.

4. KOVO Ždáni-
ce - FKM B

10:30 Ždánice ne 
24.9.

4. Vnorovy - 
FKM A

13:30 Vnorovy

st. 
27.9.

11. Velká n.Velič-
kou- FKM A

16:30 Velká n/V

čt. 
28.9.

11. Bzenec - 
FKM

10:00 Bzenec

so 
30.9.

5. FKM A - Veselí 
n. Moravou

10.00 Vlkoš so 
30.9.

5. FKM - Veselí 
n. Moravou

10.00 Vlkoš

ne 
1.10.

ne 
1.10.

5. FKM B - Sokol 
Dambořice

10.00 Vlkoš

so 
7.10.

6. Ken Veselí - 
FKM A

10:00 Zarazice so 
7.10.

ne 
8.10.

ne 
8.10.

6. Svatob.-Mis-
třín, Šardice 
- FKM B

10.00 Šardice ne 
8.10.

6. Dubňany - 
FKM

10.00 Dubňany

so 
14.10.

7. FKM A - FK 
Hodonín A

10.00 Vlkoš so 
14.10.

7. FKM - FK 
Hodonín A

10.00 Vlkoš

ne 
15.10.

ne 
15.10.

7. FKM B  - FK 
Hovorany

10.00 Vracov

so 
21.10.

so 
21.10.

ne 
22.10.

8. Milotice - FKM 
A

10.00 Milotice ne 
22.10.

8. Starý Poddvo-
rov - FKM B

10:00 St. Pod-
dvor.

ne 
22.10.

8. Milotice - 
FKM

10.00 Milotice

so 
28.10.

9. FKM A - Vace-
novice

10.00 Vracov so 
28.10.

9. FKM - Vace-
novice

10.00 Vracov

ne 
29.10.

ne 
29.10.

9. FKM B - FK 
Hodonín C

10.00 Vlkoš ne 
29.10.

so 
4.11.

10. FKM A - Mu-
těnice

10.00 Vracov so 
4.11.

10. FKM - Mutě-
nice

10.00 Vracov

hody Vracov 14.- 15.10.
hody Vlkoš 28. - 29.10.
hody Skoronice  4. - 5.11. ???

hody Vracov 14.- 15.10.
hody Vlkoš 28. - 29.10.
hody Skoronice  4. - 5.11. ???

Podzimní  fotbalové soutěže se rozběhly naplno, výsledky, 
hodnocení a fotky  -  můžete sledovat na našich interneto-

vých stránkách FC Vracov.cz
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starší a mladší žáci  FKM Morava
podzim 2017

Vlkoš/Vracov krajská soutěž  I.tř. sk. C
kolo datum                        utkání začátek hřiště
1.  ne 3.9.  FKM Morava - FK Mutěnice 9.00 Vracov
2.  so 9.9.  RAFK/Modřice- FKM Morava 9.00
3.  ne 17.9.  FKM Morava - Slovan Bzenec 9.00 Vlkoš
4.  ne 24.9.  Slavoj Rohatec - FKM Morava 9.00
5.  ne 1.10.  FKM Morava - FK Hodonín B 9.00 Vracov
6.  ne 8.10.  Mikulov - FKM Morava 9.00
7.  ne 15.10.  FKM Morava - Moravan Lednice 9.00 Vlkoš
8. so 21.10.  Hustopeče - FKM Morava 14.15
9. ne 29.10.  FKM Morava - Podluží 9.00 Vracov

dorost FKM Morava- podzim 2017

      Vracov + Vlkoš  okr.přebor
kolo datum                        utkání začátek hřiště výsledek
1.  ne 20.8.   Dambořice - FKM 14.15
2. čtv 31.8.   FKM - St.Poddvorov 17.15 Vracov
3.  ne 3.9.  KEN/Vnorovy - FKM 13.45
4. 10.9.            volno
5.  ne 17.9.  Kostelec/Kyjov - FKM 13.15 Kostelec
6.  ne 24.9.   Vacenovice - FKM 13.15
7. so 30.9.   FKM - Strážnice   12,45 Vracov
8.  ne 8.10.   Lipov -FKM 12,45
9. so 14.10.   FKM - Hovorany/Nenkovice 10,15 Vlkoš
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ROZHOVOR S ONDROU KRÚPČIKEM, VÍCEMISTREM 
SVĚTA V BIKETRIALU KATEGORIE JUNIOR

Ondro, na mistrovství světa ve Španělsku jsi dosáhl obrov-
ského úspěchu. Můžeš prosím připomenout, o jaký úspěch 
šlo a jak moc si tohoto umístění ceníš? 
Na mistroství světa jsem byl druhý v kategorii Junior. Se svým 
výsledkem jsem spokojen.
2. Jaké byly přípravy před mistrovstvím a jak vypadalo sa-
motné soutěžní klání? 
Přípravě na letošní sezónu jsem věnoval 
více času i sil, protože jsem postoupil do 
vyšší kategorie Junior. Ve španělském 
Pujaltu se jely celkem dva závody, kte-
ré byly odlišné charakteristikou terénu. 
První byl v lese, kde jsem získal třetí mís-
to a druhý se jel v lomu, kde jsem získal 
druhé místo. Po sečtení bodů z obou zá-
vodů jsem skončil na druhém místě. 
3. Biketrial není tak masový sport jako 
například fotbal nebo hokej, proč sis 
vybral zrovna toto odvětví? 
Je to individuální sport, ve kterém mu-
sím spoléhat jen na sebe. Proto za všech-
ny chyby můžu jen já sám. Od mala jsem 
tíhnul ke kolům. 
4. Tak jako jsou k hokeji potřeba brusle 
a k  fotbalu kopačky, tak i ty potřebu-
ješ speciální vybavení v podobě kola… 

můžeš prosím toto speciální kolo popsat, 
v čem je tak unikátní? 
Je to speciální kolo, které nemá sedátko. Jeho váha je výraz-
ně menší než u většiny kol a má podstatně širší zadní gumu a  
komponenty přizpůsobené na větší zátěž. K výbavě jezdce patří 
hlavně helma, pevná obuv, rukavice a chrániče na holeně.

     III.tř.sk.A muži FC Vracov
             podzim 2017
kolo datum                        utkání začátek
1. ne 6.8.  Čejkovice - FC Vracov 17.00
2. so 12.8.   FC Vracov - Mikulčice B 17.00
3. so 19.8.   Nesyt Hodonín - FC Vracov 16.30
4. so 26.8.   FC Vracov  - Vacenovice B 16.30

stř 30.8.   FK Suchov - FC Vracov 17.00
5. ne 3.9.   Násedlovice - FC Vracov 16.00
6. so 9.9.   FC Vracov - Vlkoš 16.00
7. ne 17.9.   Prušánky - FC Vracov 15.30
8. ne 24.9.   Rohatec B - FC Vracov 15.30
9. so 30.9.   FC Vracov - Milotice B 15.00
10. ne 8.10.   Čejč  -  FC Vracov 15.00
11. so 14.10.   FC Vracov - Lužice 10,15
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5. Co je u biketrialisty nejdůležitější, jaké musí mít člověk 
pro tento sport předpoklady?
Měl by být trpělivý ke  svým výsledkům. V  sekcích se umět 
rychle rozhodovat, aby našel pro sebe tu nejlepší trasu.

6. Jak vypadá běžný trénink biketrialisty, je to jen o kole 
nebo k tomu patří například i posilovna? 
V době, kdy počasí dovolí, absolvuji minimálně třikrát trénink 
v trialparku a jiné sportovní aktivity, přes zimu převážně posi-
lování, ale i trénink na kole. 

7. Máš před závody nějaký rituál nebo talisman, bez kterého 
by to prostě nešlo? 
Nemám žádný rituál ani talisman, ale k závodům potřebuji své 
rodiče.
8. Jaké jsou tvé cíle do budoucna? 
Mým cílem je, aby mé výsledky byly podobné jako tenhle rok, 
ale v té nejprestižnější kategorii Elite.
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Magdaléna Trtíková se stala mistryní světa v karate

Ve dnech 14. - 17. září se konalo   mistrovství světa v  karate 
Goju- Ryu   v rumunské Bukurešti. 
Této soutěže se zúčastnilo celkem 33 států světa z pěti kontinen-
tů  např.  Jihoafrická republika, Argentina, Nový  Zéland, Chile, 
Japonsko, Izrael, Indie, Singapour, Rusko, kompletní Evropa 

atd. Díky svým letošním úspěchům z Národ-
ních pohárů ČR se na toto mistrovství světa 
nominovala   jako reprezentantka ČR   člen-
ka Karate klubu Kyjov, Magdaléna Trtíková 
z Vracova .
Magdaléna Trtíková  na tomto šampionátu 
vybojovala  zlatou medaili a titul mistryně 
světa  ve své kategorii v  Kata individual a 
bronz za Kata team.
 Magdaléna (13 let) se věnuje dvěma stylům 
karate: shotokan a goju-ryu. Goju-ryu  trénu-
je v Brně (2 roky),   její trenérkou je Bc. Ve-
ronika Mišková, několikanásobná mistryně 
světa i Evropy. 
Magdaléniny dosavadní největší sportovní 
úspěchy:
2017 – zlatá medaile a titul mistryně světa 
v Kata individual
- bronzová medaile za Kata team na mistrov-
ství světa
- dvě bronzové medaile na Olympiádě dětí a 
mládeže v Brně

2016 – zlatá medaile a titul mistryně ČR všech stylů karate za 
Kata team 
- bronzová medaile za Kumite team na mistrovství Evropy
2016, 2017 – zlatá medaile a čtyři stříbrné medaile na mistrov-
ství ČR Goju-Ryu
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Městský kulturní klub a dům dětí a mládeže 
Vracov pořádají

Vánoční trhy místních výrobců
spojené s vánočním čarováním

Přijďte nasát vánoční atmosféru, ochutnat 
vánoční speciality a zároveň nakoupit dárky 

dělané ze srdce.
V kulturním domě v neděli 19. 11. od 14:00 

do 17:00 hodin.

Zájemci o prodej se mohou hlásit v kanceláři 
MKK nebo na telefonu 722 040 359.

Své výrobky i s receptem můžete přinést do KD 
v neděli od 11.00 - 13.00 hodin.
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V KINOSÁLE MKK VRACOV
25.11. 2017 v 19.00

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK V INFOCENTRU tel. 511 147 314
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POHÁDKOVÝ LES
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